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Dé Verzekeringswinkel, Landman Assurantiën en 

Otterlo Financieel Advies staan naast deskundigheid 

bekend om hun lokale betrokkenheid. Samen met  

de coöperatie Nh1816 ondersteunen wij bijvoorbeeld  

het Grote Raam en natuurlijk ALKMAAR ONTZET.

Victorie

vier je samen! 

otterlo-advies.nl n landmanbv.nl n deverzekeringswinkel.nl n nh1816.nl
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Het 8-10 Magazine is traditie aan 

het worden. U heeft alweer de derde 

editie in handen. Een groot compli-

ment voor de glossy-commissie en 

ik wens u heel veel leesplezier.

De vrijwilligers en het bestuur zijn 

vol enthousiasme aan de gang  

met de organisatie van Alkmaar 

Ontzet 2022. Een Alkmaar Ontzet 

waar wij elkaar weer gaan (her)

ontmoeten, bij elkaar thuis, op 

straat, in de kroeg of bij één van  

de vele evenementen.

Dit jaar vieren wij 450 jaar ‘Geboorte 

van Nederland’. In juli 1572 kwamen 

in Dordrecht edellieden, burge-

meesters en schepenen uit twaalf 

steden uit Holland in de Eerste Vrije 

Statenvergadering bijeen. Zij her- 

bevestigden de positie van prins 

Willem van Oranje als stadhouder 

van Holland, Zeeland en Utrecht en 

beschermheer van de Nederlanden. 

Ook werd de wens uitgesproken om 

tot de vrijheid van godsdienst te 

komen. Alkmaar was één van deze 

opstandige gemeenten.

Bij de herdenking en viering van 

deze gebeurtenis staan de uni-

versele waarden vrijheid, verdraag-

zaamheid, verbondenheid en ver- 

scheidenheid centraal; in Alkmaar 

tijdens een jubileumjaar dat op 

zaterdag 8 oktober 2022 wordt 

gestart en op zaterdag 7 oktober 

2023 wordt afgesloten.

De keuze voor het thema van 

Alkmaar Ontzet 2022 was niet 

moeilijk: Kleurrijk. Kleurrijk omdat 

in deze tijd, waarin niet alles meer 

zo vanzelfsprekend gaat, er best 

kleur in het leven gebracht mag 

worden. Laten we feestelijk genieten 

van wat wij met elkaar hebben en 

wat ons verbindt: het Alkmaarse 

feest der feesten, Alkmaar Ontzet.

Maar Kleurrijk staat ook voor onze 

samenleving. De Nederlandse 

samenleving is divers. Voor de één 

is dat prima, voor de ander niet. 

Maar laten wij dankbaar zijn dat  

we in vrijheid leven. In Alkmaar 

staan wij daar op 8 oktober bij stil: 

in vrijheid, verdraagzaamheid, 

verbondenheid en verscheidenheid. 

De vrijwilligers en het bestuur 

wensen u een fantastisch Alkmaar 

Ontzet 2022 en hopen u op één van 

de vele evenementen in levenden 

lijve te ontmoeten.

Een Goed Ontzet!

Frits Westerkamp, voorzitter
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”Ik hoor bij de ’kindertjes van het zieken- 

huis’ ”, begint Karin te vertellen. ”Het 

was in die tijd hip en sjiek om daar te 

bevallen. Dan mocht je drie dagen in bed 

blijven liggen en werd je verzorgd. Op  

27 juni 1960 vierde mijn vader zijn 

verjaardag, thuis in Schagen. Mijn 

moeder zat aan een feestelijk patatje 

toen haar water brak. Daarna ging het 

supersnel en kwam ik op de vroege 

maandagochtend in het ziekenhuis  

in Alkmaar ter wereld. Officieel ben ik 

dus een Kaaskop, maar ik groeide op  

in Schagen. Toch associëren mensen  

mij met Alkmaar, enig vind ik dat.”

Alkmaar geadopteerd

”Mijn jeugd in Schagen was een 

afschuwelijke, zeker toen mijn stiefvader 

nog leefde”, vervolgt Karin. ”Schagen 

heeft voor mij de connotatie ’naar’.” 

Karins jeugd is getekend door misbruik 

en mishandeling. Ze schreef er haar 

autobiografie ’Mijn ware verhaal’ over.  

”Ik hoef er daarom niet per se naar 

terug. Ik voel me daar bekeken. Met  

mijn moeder bezocht ik nog wel eens  

de Westfriese Folkloremarkt, maar veel 

liever nam ik haar mee naar Alkmaar of 

Bergen. Wegkijken is één van de grootste 

problemen bij mishandeling en Schagen 

is daar heel erg goed in. Ik heb Alkmaar 

dan ook geadopteerd als mijn stad.”

De ramp

”Tot 1989 kwam ik er graag. Vroeger  

met mijn zus Yolanda om er ’sjiek’ te 

winkelen. We kochten dan niet veel,  

want we hadden geen cent te makken. 

En mijn oudste zus Annelies had een 

pizzeria op het Waagplein”, vertelt ze. 

Op 19 augustus 1989 voltrok zich daar 

een ramp: er brak brand uit waarbij 

Annelies en twee van haar drie kinderen 

omkwamen. ”Vanaf dat moment meed  

ik Alkmaar, het werd een plek van 

verdriet en nachtmerries.”

De dag na de brand komt Gerben, het 

zesjarige zoontje van Annelies dat de 

brand wel overleeft, bij de dan 29-jarige 

Karin in huis. Karin: ”Ik was op een heel 

ander punt in mijn leven, stond aan  

de start van mijn eerste solo-show  

Bosje Bloemen. Maar op dat moment 

stond ik direct ’aan’ als moeder. Het is 

een superheftige tijd geweest. Gerben 

voelt als mijn eigen kind, naast mijn 

twee dochters Iona en Eliane en ik ben 

supertrots op hem. Hoe hij zich ont- 

wikkeld heeft van dat kleine schoffie  

van het Waagplein dat tegen iedereen 

lulde, met een zwaar traumatische 

ervaring op zak op zo’n jonge leeftijd, 

naar de volwassen man die hij nu 

geworden is. Hij werkt in de zorg en 

heeft een prachtig gezin. Ik denk dat  

heel Alkmaar trots op ’m zou zijn.”
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                  Ik heb Alkmaar       geadopteerd  als   mijn stad
De grande dame van de kleur mogen we haar wel noemen: 
Karin Bloemen. Geboren in Alkmaar en hoewel het grootste  
deel van haar jeugd zich in Schagen afspeelt, heeft ze veel 
herinneringen in Alkmaar liggen. Mooie én verdrietige.  
We spraken met de theatrale en muzikale duizendpoot af  
op een voor haar vertrouwde plek: Theater de Vest.

 ”Mensen associëren 
 mij met Alkmaar, 
 enig vind ik dat”
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 ”Mensen associëren 
 mij met Alkmaar, 
 enig vind ik dat”
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”Veel later in de tijd had mijn broer Hans 

de moed een horecazaak op datzelfde 

Waagplein te starten. Het herstelde  

voor mij het vertrouwen in de kosmos 

rondom het Waagplein en ik durfde er 

weer te komen. Dat gebeurde trouwens 

de eerste keer tijdens een optreden voor 

Alkmaar Ontzet. Hans had een optreden 

op het Waagplein geregeld. De plek waar 

ik me moest verkleden was letterlijk de 

plek waar twintig jaar geleden de brand 

woedde. Ik heb op dat moment wel iets 

moeten overwinnen.”

”Op dat optreden na heb ik Alkmaar 

Ontzet nooit zo kunnen vieren. Net als 

alle bruiloften, feesten en geboortes,  

die mis ik altijd door het vele optreden. 

Laatst was ik sinds lange tijd weer  

eens op een verjaardag, maar ik wist  

niet meer hoe het moest. Ik ben totaal 

ontwend om naar een feestje te gaan.  

Je wordt een beetje wezens-vreemd in  

dit werk en het heeft zeker momenten  

van eenzaamheid. Je staat alleen op  

de bühne te zingen en zit alleen in je 

kleedkamer je schmink af te halen.  

Maar ik klaag niet. Het is mijn beroep,  

het anderen naar de zin maken.

Ik zeg dat ook tegen mijn zangles-

studenten: ’Dit vak gaat niet om jou,  

maar om het publiek, zij moeten  

betoverd worden.’ Je moet vooral  

niet met jezelf bezig zijn.”

Een werkkind

Geboren uit twee middenstanders is  

hard werken Karin met de paplepel 

ingegoten. ”Mijn moeder was coupeuse 

en mijn vader meester kleermaker en  

lid van het kleermakersgilde. Samen 

startten ze in Schagen ’De Schouw’,  

een zaak in stoffen, fournituren en 

maatwerk kleding. Een winkel waarin  

je zelfs je hakken kon laten bekleden  

met dezelfde stof als je jurk. Vanaf mijn 

jongste jaren liep ik mee in de winkel.  

Op mijn negende stond ik al achter  

de kassa en hielp ik met de etalage 

inrichten en inpakken.” 

Dat handwerken is een rode draad in 

Karins leven. Zo heeft ze inmiddels  

twee haakboeken op haar naam staan, 

Haken à la Bloemen en Granny Squares. 

Do-it-yourself met haar veelkleurige en 

favoriete kledingstukken. ”Ik doe dat 

samen met mijn zus Yolanda”, legt Karin 

uit. ”Zij is de meesterontwerper en heeft 

het kleermakersoog van mijn vader. En  

ik heb dan weer het zakelijke talent van 

mijn moeder. Samen tuttepetutten we 

alles.”

Tepeljurk en Michael Jackson

Op het toneel is Karin een opvallende 

verschijning, in haar flamboyante jurken. 

Vaste ontwerper is Jan Aarntzen. Karin:  

”Ik ontmoette hem ooit bij een musical 

van Jos Brink en hij zei tegen me: ’Je  

bent een enige vrouw, maar je kleding  

kan beter.’ Hij had gelijk. Sinds 1989 is  

hij mijn persoonlijke ontwerper.”

In een show wisselt Karin meerdere  

keren van outfit en een creatie heeft ze 

altijd maar één keer aan. Inmiddels is  

Jan meesterontwerper. Alles van hem  

is origineel, met de hand gemaakt en 

speciaal ontworpen voor haar. De stoffen 

komen bij de Zwitserse fabrikant 

Schlaepfer vandaan, die ook aan mode- 

ontwerpers als Galliano en Yves Saint 

Laurent levert. 

”Ik heb een keer een jurk gehad die  

we de ’tepeljurk’ noemden. Gemaakt  

van een zwarte stof vol met noppen, 

supergaaf. Jan kocht bij de fabrikant alle 

stof op - negen meter - want hij kon het 

niet verdragen nog iemand in diezelfde 

stof te zien lopen. Zo’n bedrijf wacht dan 

vervolgens minimaal twee jaar voordat  

ze het weer in productie nemen, uit 

respect voor de couturier die er mee 

werkte. Pas vier jaar later zagen we 

Michael Jackson in een videoclip met  

n
  IN

T
E

R
V

IE
W

n  2022  n  #03  n  8n10magazine8



8n10magazine  n  #03  n  2022  n 9

Tekst  Els Schipper  n  Fotografie  Annette van Dijk - Leek

zijn zus Latoya in een outfit van die stof. 

’Hé daar heb je mijn tepelstof tweede 

ronde, riep ik.’ Grappig om The King of 

Pop in ’mijn stof’ te zien.”

De kip en het ei

Plots beginnen Karins ogen te twinkelen: 

”Wist je dat mijn allereerste televisie-

optreden in Alkmaar werd opgenomen? 

Dat was in 1985 voor de intro van de 

komedieserie ’De kip en het ei’. Die werd 

opgenomen in en om het oude politie-

bureau (nu Stadskaffee Laurens, red.). 

Met Joop Doderer als hoofdcommissaris, 

Piet Römer als hoofdagent en Peter 

Römer als dienstdoende agent. Ik  

speelde zijn vrouw. We hadden zo’n  

zeven miljoen kijkers per aflevering.”

Place to be 

”Voor mij is Theater De Vest nu the place 

to be. Mijn thuis in Alkmaar. En ik kom 

ook graag bij de schoenenwinkel van  

Bert Waardijk.” 

Na de nieuwjaarsbrand in 2015 - waarin 

Waardijk Schoenen volledig afbrandde - 

 werden er bij archeologische opgra- 

vingen sporen van de bekende schrijfster 

Maria Tesselschade Roemers Visscher 

gevonden. Onder andere een stuk glas 

dat Maria Tesselschade graveerde en  

een schoentje dat ooit aan haar toe- 

behoorde. Bert Waardijk maakte daar  

een levensechte replica van waarvan  

Karin Bloemen het eerste paar ontving. 

Inmiddels zet Karin zich in voor de 

Tesselschade Stichting, die middels  

het verkopen van handwerken jonge 

vrouwen aan studiegeld helpt. ”We 

hebben al 13.000 jonge vrouwen  

kunnen ondersteunen”, vertelt ze trots. 

Veertig jaar in het vak

Het jubileumjaar van Alkmaar Ontzet in 

2023 is ook voor Karin een feestelijk jaar, 

ze zit dan veertig jaar in het vak. ”Ik  

vier dat met het Metropole Orkest. We 

spelen tien shows door heel het land.  

Van Maastricht en Assen tot aan Carré. 

Anderhalf uur lang spelen we de mooiste 

liedjes uit de afgelopen veertig jaar. En  

bij de voorstellingen worden ook mijn 

mooiste jurken tentoongesteld.” 

Dan richt Karin zich nog even tot de 

Alkmaarders: ”Ik wens iedereen een 

prachtige Ontzetviering toe. Ik hoop  

dat na twee jaar corona-angst mensen 

zonder controle en remmingen feest 

kunnen vieren. Dat ze elkaar weer  

durven aan te raken en te knuffelen en  

dat ze met elkaar vieren dat Alkmaar  

een geweldige stad is. Een stad met  

een rijke historie waar we waanzinnig 

trots op mogen zijn.”

”Grappig 
om 

The King 
of Pop 

in 
’mijn stof’ 

te zien”
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Scan voor: De kip en het ei
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ALKMAAR

Kennemerstraatweg 181  |  1814 GH Alkmaar

T 072 514 10 00  |  alkmaar@vanderborden.nl

HEILOO

Stationsweg 76  |  1851 LM Heiloo

T 072 535 10 00  |  heiloo@vanderborden.nl

CASTRICUM

Torenstraat 58  |  1901 EG Castricum

T 0251 670 300  |  castricum@vanderborden.nl

Welkom bij
Van der Borden 
Vastgoedprofessionals

Van der Borden Vastgoedprofessionals is in 1933 in Alkmaar 

opgericht door Pieter van der Borden sr. Later kwamen zijn zoons 

Siem en Jan erbij, waarna Pieter van der Borden jr. zijn vader Jan 

opvolgde. Nu werkt inmiddels de vierde generatie Van der Borden,  

met Jan-Jaap en Annesophie, in de zaak en bestaat de Van der Borden 

Groep uit drie vestigingen. 

Service en professionaliteit gaan bij ons al ruim acht decennia 

hand in hand. Wij zijn trots op ons bedrijf, dat met name 

is gespecialiseerd in woning- en bedrijfsmakelaardij, 

verhuur en beheer van huurwoningen en het beheer 

van Verenigingen van Eigenaren. 

Ons hoofdkantoor staat aan de Kennemerstraatweg  

in Alkmaar, maar je bent ook van harte welkom in  

onze regiokantoren Heiloo en Castricum. 

Maak kennis met ons team en onze specialismen. 

Wij staan graag voor je klaar als je jouw woon- 

plannen met ons wilt bespreken. Bel ons voor  

een vrijblijvende kennismaking of loop gewoon  

eens bij ons binnen. 

De deur staat altijd voor je open!

Pieter van der Borden

Jan-Jaap van der Borden

www.vanderborden.nl
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Wat is jouw mooiste 8 October-herinnering?

”Toen onze dochter twee was en we ineens een grote optocht 

langs zagen komen, zijn we met z’n allen gaan kijken. Dat was 

een geweldig moment en sindsdien zijn we erg betrokken bij  

het feest van Alkmaar Ontzet.”

Wat betekent het voor jou om Alkmaarder te zijn? 

”Ik ben geboren in Schotland en opgeleid als kok in Parijs.  

Na verschillende banen in Amsterdam, Spanje en Griekenland 

kwam ik 1989 met mijn Griekse vrouw Gerie in Alkmaar terecht. 

Het voelde toen nog een beetje dorps, totaal anders dan in 

Amsterdam. We zochten een leuke plek om een bistro te starten 

en kwamen in de Ridderstraat terecht, maar het liep heel slecht. 

In 1990 kwam daar gelukkig verandering in. Alkmaar had een 

Engelse feestweek om te vieren dat ze al vijftig jaar zusterstad 

met Bath was. Er werd mij gevraagd mee te doen, maar wat  

had ik als Schot nou met Engelsen te maken? Ik besloot het 

restaurant in Schotse sferen in te richten en Schotse gerechten 

op de kaart te zetten. Die week draaiden we meer omzet dan  

de hele maand ervoor. Het liep geweldig, soms waren we al  

twee weken van tevoren volgeboekt. In die periode leerde ik  

de Alkmaarders echt kennen.”

”Alkmaar is een fijne stad waar ik inmiddels al 33 jaar woon. 

Naast de Schotse nationaliteit ben ik drie jaar geleden ook 

Nederlander geworden. Een aantal keren per jaar vlieg ik naar 

Schotland. Helaas heb ik daar geen familie meer. Mijn vader 

overleed in de coronaperiode en ik mocht niet naar de begra- 

fenis. Tijdens een verblijf in Schotland wil ik gek genoeg na  

een paar dagen graag weer terug naar mijn thuis: Alkmaar.”

Het thema van de 8 October-viering is Kleurrijk. 

Hoe geef jij kleur aan Alkmaar?

”Ik sta niet meer achter het fornuis, maar ontvang de gasten in 

een compleet Schots kostuum. Ik ben trots om Alkmaarder te 

zijn en geniet volop van het leven hier. Elk jaar organiseer ik  

het Hielander Whisky Festival in de Grote Kerk. Een geweldig 

evenement.”

Waar kunnen we jou dit jaar vinden op 8 oktober?

”Dat is dit jaar op een zaterdag. Ik weet nog niet of we open zijn, 

maar anders lopen we een rondje door de stad. Even genieten 

van de sfeer. Maar wat de echte plannen worden, beslissen we 

later.”

Wullie Macmorland  -  Schots restaurant The Hielander

De Alckmaerder
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Op bezoek in het depot van

NIEUWEHOOFDSTUKKENVOOR 
HETVERHAALVANALKMAAR

Met een grote glimlach op haar gezicht en haar 
voet in het verband, ”Ik kreeg een mok thee over 
mijn voet”, ontvangt conservator Christi Klinkert 
ons op haar slippers in ’haar’ Stedelijk Museum 
Alkmaar. Het museum is nog gesloten voor 
publiek. De werken hangen in stilte en in het 
donker te wachten op nieuwe ogen, om die dag 
bewonderd te worden. We nemen de trap naar 
onze bestemming vandaag. We dalen af, dolen 
door een expositie en bereiken een deur die voor 
bezoekers gesloten blijft. De deur naar het depot. 
Een plek vol hoofdstukken over Alkmaar. En een 
plek waar nieuwe hoofdstukken ontstaan.

”Kijk! Dit ons bescheiden depot”, brandt Christi los. ”Gelukkig  

is ons museum altijd al kritisch geweest in wat het wel en niet 

aanneemt, want onze ruimte is beperkt. Daar op die wand”, 

Christi wijst naar de wand rechts van de ingang, ”is nog een 

plekje vrij.” We aanschouwen het. Er past precies een schilderij. 

Een groot stuk, dat wel. 

De heer Nierop

Op uitschuifbare rekken aan de linkerkant hangen schilderijen. 

Achterin worden in dichte kasten zilveren en glazen voorwerpen, 

werken op papier en stukken van textiel bewaard. In grote rol- 

kasten rechts staan de kunstnijverheid en gebruiksvoorwerpen. 

Christi opent een kast en laat een servies zien. ”Dit is het servies 

Christi Klinkert, conservator Stedelijk Museum Alkmaar
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Dvan de heer Nierop. Hij heeft ons dit nagelaten met de wens  

een Nieropkamer in te richten. Het servies is prachtig, maar  

heeft geen duidelijke relatie met Alkmaar. Daarom past het 

minder goed bij ons museum en is er in het Stadhuis een 

Nieropkamer ingericht. Daar is een selectie van zijn servies  

en meubels te bewonderen.”

Verhalen vertellen 

Verhalen vertellen, dat is wat Stedelijk Museum Alkmaar doet. 

Kleurrijke verhalen over Alkmaar, verrassend voor haar inwoners 

én voor landelijke bezoekers. Door elke nieuwe tentoonstelling 

een nieuw hoofdstuk aan het verhaal van Alkmaar toe te voegen. 

”We zijn blij als we Alkmaarders iets nieuws over hun stad 

kunnen vertellen. En voor Museumkaarthouders zijn we een 

magneet om de rest van de stad te bezoeken.”

Rembrandt

De wisselende exposities zijn dus nieuwe hoofdstukken voor  

het verhaal van Alkmaar. Jaarlijks worden er zo’n drie tot vijf 

hoofdstukken ’geschreven’. Zo bezocht Rembrandt deze zomer 

Stedelijk Museum Alkmaar. De Vaandeldrager van Rembrandt  

van Rijn kon je bewonderen naast De Vaandeldrager van de 

Alkmaarse schilder Caesar van Everdingen. ”Het is te gek om  

een werk van Rembrandt onder ons dak te hebben en via het werk 

van Caesar van Everdingen en onze bijzondere schuttersstukken 

de link naar Alkmaar te maken.”

Jinek

We hangen aan Christi’s lippen als ze ons vertelt over het kasboek 

van een rijke Alkmaarse dame uit de zeventiende eeuw van wie ze 

de naam nog niet mag prijsgeven. ”De onderzoeker die een boek 

schrijft over het kasboek was bij Jinek en wilde de naam van deze 

dame nog niet noemen - zo blijft er een scoop voor later. Maar  

ik kan je wel iets meer informatie geven. Ze woonde destijds  

pal naast het Stadhuis, op de plek waar nu de Amac-winkel is. 

Schuin tegenover Caesar en Allart van Everdingen. Zij woonden  

in het pand van de Pearl.” Een opticien gevestigd in een huis  

waar twee kunstschilders woonden. Ze moesten eens weten.

Kasboek 

Nieuwsgierig naar het verhaal van het kasboek vragen we door. 

”Het zeventiende-eeuwse kasboek is van een ongetrouwde rijke 

dame. Zelfstandige dames zoals zij zijn uitzonderlijk in die tijd. 

Deze vrouw is secuur. In haar kasboek houdt ze alles bij. Niet 

alleen waaraan ze haar geld uitgeeft, maar ook waarom ze iets 

koopt en soms noteert ze ook recepten of andere zaken die ze wil 

onthouden. Zo lezen we welke Sinterklaascadeautjes ze voor haar 

nichtjes kocht. En we vernemen dat ze diverse adviezen kreeg hoe 

ze haar witte muur die steeds vuil optrok, weer wit kon maken. 

Ontroerend detail is dat ze extra sleutels van haar poort liet 

maken voor haar nichtjes. Het kasboek geeft een uitzonderlijk 

kijkje in het leven van een rijke ongetrouwde vrouw én in het 

dagelijks leven in zeventiende-eeuws Alkmaar,” vertelt Christi.  

Het kasboek en de expositie die Christi met haar collega’s heeft 

gemaakt bewonderen? Dat kan vanaf 26 november aanstaande. 

Plantage Alkmaar

Met haar voet in het verband kan Christi niet te lang staan.  

Ze strijkt neer voor een prent en we volgen haar voorbeeld.  

Ze vertelt over een minder fraaie periode uit de geschiedenis  

van Alkmaar en neemt ons mee naar het Suriname van 1745  

waar de Alkmaarder Jacobus Hengeveld land kocht en plantage 

Alkmaar stichtte - een plek waar op zeker moment wel 660 tot 

slaafgemaakte mensen koffie en suiker verbouwden. Christi wijst  

op de kaart de Commewijnerivier aan, waaraan de plantage lag. 

”De plantage vernoemd naar onze stad is daar te zien, maar 

onder de kaart is ook nog een gezicht op plantage Alkmaar 

getekend,” zegt ze. 

Waterverf

Het is Willem van Panhuys die in 1811 de plantage overneemt.  

De Nederlander komt met zijn Duitse vrouw Louise naar 

Suriname. Daar wonen ze tot 1816. In die tijd wordt Willem 

benoemd tot gouverneur van Suriname. Zijn vrouw Louise 

schildert botanica - planten, bloemen, bomen - met waterverf, 

maar ook landschappen én de mensen die werken op de 

plantage. In tachtig grote werken legt ze haar omgeving vast. 
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D”Die waterverven liggen nu in een bibliotheekdepot in Frankfurt 

en zijn slechts een enkele keer tentoongesteld”, vertelt Christi 

enthousiast. ”De bibliotheek is daarmee voorzichtig, omdat licht 

waterverf doet verbleken. Het is daarom echt heel gaaf dat 22  

van de werken en bijbehorende etnografische voorwerpen van 

Louise van Panhuys naar Alkmaar komen, zodat we het verhaal 

van plantage Alkmaar kunnen vertellen.”

Slavernijdeskundige

De samenstelling van de tentoonstelling deed Christi niet zelf. 

”De slavernijperiode is niet mijn specialisatie. Daarom dacht ik 

aan een slavernijdeskundige, namelijk Mark Ponte, historicus en 

medewerker van Stadsarchief Amsterdam. Op het moment dat  

ik hem wilde benaderen als gastconservator voor onze expositie, 

twitterde hij over plantage Alkmaar. Hoe toevallig?! Ik heb hem 

direct een bericht gestuurd. De rest is geschiedenis. Het resultaat 

is vanaf eind november te bewonderen in Stedelijk Museum 

Alkmaar.”

”Een goed verhaal is belangrijk, maar niet elk verhaal leent zich 

voor een tentoonstelling. Wij vragen ons altijd af: wat kunnen we 

laten zien?” Daar denkt Christi dagelijks over na, altijd met een 

grote glimlach op haar gezicht. ”Ik vind echt alles aan mijn werk 

leuk”. En dat merkten wij. Deze dame kan boeien en brengt haar 

enthousiasme over. Nog altijd in kleermakerszit schrikken we van 

een geluid. De telefoon. Het is de receptie. De fotograaf is er. 

Langzaam ontwaken we uit de flow van Christi’s verhalen.  

Terug naar het nu. En in november terug naar Stedelijk Museum 

Alkmaar. Naar de nieuwe hoofstukken over Alkmaar die ’verteld’ 

worden. Kom je ook? 

Tekst  Mieke Verhoef  n  Fotografie  Ed van de Pol

STEDELIJK MUSEUM ALKMAAR
26 NOVEMBER 2022 T/M 19 MAART 2023

PLANTAGE ALKMAAR
ALKMAAR IN SURINAME 1745-HEDEN
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Bevrijd van 
Spanjaarden 
én stigma’s

Alkmaar PrideAlkmaar Pride
is meer is meer 
 dan alleen  dan alleen 
 een feestje een feestje



Adrie Rotteveel, voorzitter van Alkmaar Pride
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Het is vooral de roep om acceptatie, een roep 
vanuit de LHBTIQ+-community: de Alkmaar Pride. 
De kleurrijke botenparade heeft meer om het lijf 
dan het vieren van een feestje.

Na twee jaar afwezigheid trok de bont- 

gekleurde vloot van Alkmaar Pride eind 

mei weer door de grachten van de 

Alkmaarse binnenstad. Vanaf de afvaart 

bij het Accijnstorentje tot aan het aan- 

leggen aan de kade van het Waagplein 

genoten duizenden toeschouwers van 

een varend kleurenspektakel. Vijftien 

boten met daarop dansende en swin-

gende deelnemers trokken de aandacht. 

De bruggen over de Oudegracht stonden 

vol en langs de Geestersingel en op de 

terrassen keken de mensen ontspannen 

naar de stoet. 

Regenboogstad
Alkmaar is een Regenboogstad. Dat gaat 

verder dan het gekleurde zebrapad bij  

de bioscoop. Het predicaat Regenboog-

stad is zeker niet voor alle gemeentes in 

Nederland een vanzelfsprekendheid. Wat 

Alkmaar daarvoor doet? Adrie Rotteveel 

en Richard Mulder, beiden betrokken bij 

de organisatie van de Pride, leggen het 

ons uit. ”Steden zoals Alkmaar gaan voor 

gelijkheid. In onze stad wonen, betekent 

dat je jezelf kan en mag zijn, ongeacht 

kleur of geaardheid. Alkmaar heeft bij- 

voorbeeld een wethouder met 'diversiteit' 

in de portefeuille en er zijn ambtenaren 

en budgetten vrijgemaakt om de voor- 

genomen plannen voor gelijkheid uit te 

voeren.” 

Natuurlijk kan ook in Alkmaar nog veel 

verbeterd worden voor de LHBTIQ+-

gemeenschap. Alkmaar Pride is niet 

alleen een feestje, het is vooral een 

statement en de vraag om aan-

dacht voor gelijkheid. Het 

is ook meer dan alleen 

de grachtenparade. 

De hele week 

die eraan 

vooraf gaat, worden evenementen en 

bijeenkomsten georganiseerd gericht  

op voorlichting en educatie. Zo wordt 

bijvoorbeeld de programmering van  

het Filmhuis Alkmaar afgestemd met 

thematische films en documentaires. 

Ontstaan
Het idee voor de Alkmaar Pride ontstond 

jaren geleden in het brein van de toen- 

malige eigenaar van de bar Unie XS.  

Het moest een ludieke actie zijn met  

een paar bootjes door de grachten. Al 

snel haakten meerdere ondernemers  

aan op het initiatief en in samenwerking 

met het COC werd de jaarlijks terug-

kerende Roze Week van Alkmaar in het 

leven geroepen, met de grachtenparade 
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OntzetTEND 
Feest

17:00 uur

19:00 uur

FUNKY GOOD TIME

STADSSTRAND 
DE KADE

ZA 8 OKT // LIVE MUZIEK // ALKMAAR ONTZET

ZA 8 OKT // LIVE MUZIEK // ALKMAAR ONTZET
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als hoogtepunt. Richard vertelt trots: ”Uit 

Nijmegen doet al jaren een enthousiaste 

groep mee. Waarom? Dat heeft met de 

leuke, ongedwongen sfeer te maken.” 

Elk jaar deden er meer boten mee aan 

Alkmaar Pride. In het topjaar wel dertig. 

In 2014 werd het daarom noodzakelijk 

om de verantwoordelijkheid niet meer  

in handen te laten van het COC, maar 

een eigen stichting op te richten.  

Adrie Rotteveel is de huidige voorzitter. 

Zij wordt geflankeerd door de twee  

vaste bestuursleden Richard Mulder en 

Patricia Vermeij, met wie ze de grote 

lijnen uitzet. Daarnaast kan ze rekenen 

op een harde kern van vrijwilligers.  

Met name in de maanden voorafgaand 

aan de parade is er veelvuldig contact. 

Verbinding
Voor zowel Richard als Adrie staat één 

thema voorop: verbinding. ”Uiteraard 

gaat het om de acceptatie van homo-

seksuele inwoners, transgenders en 

andere mensen die dagelijks strijd voeren 

om zichzelf te mogen 

zijn”, vertelt Adrie. ”Maar 

verbinding betekent ook dat 

we samen iets organiseren, 

mensen ontmoeten en elkaar ver-

sterken.” De Pride kan rekenen op een 

vaste groep vrijwilligers en sponsors. 

”Maar we hebben net als elke andere 

vereniging of organisatie behoefte aan 

meer hulp.” De brug met de 8 October 

Vereeniging is al snel geslagen. ”Dat zou 

inderdaad mooi zijn”, zegt Adrie, ”dat je 

van elkaars inzet en expertise gebruik 

kunt maken. We kunnen aan elkaars  

optochten deelnemen.” 

Burgermeester
Wellicht iets voor de toekomst. Tijdens  

de editie van 2022 zien we burgemeester 

Anja Schouten en voormalig wethouder 

Elly Konijn op met kleurige ballonnen 

versierde boten, zichtbaar genieten van 

de ongedwongen sfeer in de Alkmaarse 

binnenstad. Dansende lookalikes van 

Nanning van Foreest, Dirk Duyvel of  

Trijn Rembrands hebben we op de boten 

en langs de kades nog niet gespot. Maar 

wat niet is… In de 449 jaar tussen het 

beleg van Alkmaar in 1573 en Alkmaar 

Pride anno nu, is immers ontzettend veel 

veranderd. Ook in acceptatie, gelijkheid 

en vrijheid om jezelf te zijn. 

Tekst  Mark de Niet  n  Fotografie  Ed van de Pol
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Volgend jaar wordt een dag 
voor Alkmaar Ontzet in de 
Grote Kerk het caleidosco-
pische grote raam onthuld  
van kunstenares Fiona Tan. 
Een prestigieus en kostbaar 
project dat tot ver over de 
Nederlandse grenzen veel 
aandacht zal trekken.  
Om het project mogelijk  
te maken wordt - naast  
de reeds toegewezen  
subsidies - van alles 
georganiseerd om geld  
in te zamelen.

Eén van de manieren om de gelden 

bijeen te krijgen is het aanbieden van 

spannende belevenissen in de kerk  

zelf. Zo kun je in het komend jaar de 

Geheimen van de Grote Kerk ontdekken 

onder begeleiding van een enthousiaste 

gids. Joost Burger is zo’n gids. Net als 

honderdtwintig andere vrijwilligers  

neemt hij je mee tijdens de Klim naar  

het Grote Raam (vanaf het voorjaar),  

de Verborgen Verhalen achter de deuren 

van kamers die tot nu toe gesloten 

bleven, of neemt hij je mee naar de 

Geheime Zolders. 

#gidsjoost

Joost is een enthousiaste veertiger.  

Een echte Alkmaarder die opgroeide  

in Daalmeer, maar inmiddels in het 

centrum woont. Hij neemt ons mee  

langs de 126 treden van de wenteltrap 

naar 25 meter hoogte. ”De treden zijn 

gemaakt van de restanten van de vorige 

kerk op deze plek en diens zerken-

vloeren”, legt Joost uit. Het is één van  

zijn vele weetjes. Hij bezit een schat aan 

historische informatie. Vanwaar deze 

interesse? Joost: ”Als echte Alkmaarder 

ben ik gehecht aan de stad en was ik 

altijd al geïnteresseerd in de historie  

van de gebouwen. Toen ik een paar jaar 

geleden even zonder werk zat, wees  

mijn vrouw me op een oproep voor 

vrijwilligers om mensen rond te leiden. 

Inmiddels ben ik gelukkig weer volop  

aan het werk, maar daarnaast ben ik  

elke week nog een paar uurtjes beschik-

baar als gids.”

Geheimen 
            van  de

    Grote Kerk
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Ledenvoordeel

De geheimen van de kerk onthult Joost 

vandaag aan een groep financieel advi- 

seurs die met hem de zolders opgaan. 

Samen met Coöperatie Nh1816 nodigen 

zij hun Alkmaarse klanten in het najaar 

uit om net als hen onder enthousiaste 

begeleiding een bezoek te brengen  

an de Grote Kerk. ”Een kaartje voor  

de Geheime Zolders kost tien euro,” 

vertelt Joost, ”en omdat ik dit werk vrij- 

willig en vanuit mijn passie doe, gaat  

dat geld volledig naar de funding van  

het Grote Raam.”

Nh1816 en de zelfstandige financiële 

advieskantoren Landman Assurantiën, 

Dé Verzekeringswinkel en Otterlo Finan- 

cieel Advies bieden hun klanten aan een 

goed deel van het kaartje bij te dragen. 

Dit betekent dat zowel de verzekeraar,  

als de adviseurs en de verzekerden bij- 

dragen aan de komst van het kunstwerk. 

Dat is win, win, win voor Alkmaar. Bij 

Nh1816 noemen ze dat Samen Betrokken.

Naast de ledenvoordelen hebben de 

bedrijven ook bijgedragen aan de 

aanschaf van een van de tweehonderd 

panelen in het raam, die in Duitsland 

wordt gemaakt. De Stichting Het Grote 

Raam te Alkmaar is blij met de bijdragen 

van de bedrijven. Ook voor de particuliere 

inwoner moet het mogelijk zijn om een 

duit in het zakje te doen, in een andere 

orde van grootte. Zo kunnen bezoekers 

straks, als de steigers langs de buitenkant 

van het raam staan, een klein stukje raam 

kopen.

Carillon

Joost neemt de groep een etage mee 

omhoog. Met een beetje ruimtelijk in- 

zicht zie je al snel dat tussen het ronde 

plafond en het puntdak van de kerk nog 

een ruimte zit. Getooid met veiligheids-

helmen sluipen we onder de eeuwenoude 

houten balken door en Joost vuurt met 

humor zijn anekdotes op ons af. We zijn 

nog net op tijd voor een ontmoeting met 

beiaardier Christiaan. ”Jullie werken op 

een kantoor? Dan vinden jullie deze 

zeventiende-eeuwse computer vast wel 

interessant.”

Christiaan toont ons onder het carillon 

een grote ijzeren rol, die zonder mensen-

handen kan ronddraaien en die auto-

matisch op hetzelfde tijdstip vier ver- 

schillende liederen speelt. Wel zo handig, 

want de dienst van de klokkenluider zit er 

op. Hij benadrukt: ”Op 8 oktober spelen 

wij uiteraard het Alkmaars Stedelied.  

Een absolute must.” Samen met de 

carillons van de Dom, de Westertoren  

en de Drommedaris in Enkhuizen is 

Alkmaar de enige stad, die dag en nacht 

stadsmuziek afspeelt. Hoe dat gekomen 

is? Christiaan weet het: ”In de zeven-

tiende eeuw ging het overal voorspoedig 

en verveelden de mensen zich al snel. 

Om de stad te verlevendigen werd van 

alles bedacht om de inwoners te enter- 

tainen, waaronder de mooie geluiden  

van het carillon.”

Geheime zolders, gesloten kamers en  

een klim langs het Grote Raam. Het zijn 

prachtige manieren om de Grote Kerk te 

beleven. Voor toeristen is het natuurlijk 

ook hartstikke leuk om aan de rond-

leidingen deel te nemen, maar voor  

de Alkmaarders zelf verdient het een 

warme aanbeveling om meer aan de  

weet te komen over de eigen stad.

Volgend jaar wordt een bijzonder 

jaar, met allerlei festiviteiten rondom 

450 jaar Alkmaar Ontzet, 450 jaar 

vrijheid in onze kaasstad. 

Bijvoorbeeld met het Grote Raam. 

Wil jij bijdragen aan de komst van  

een kunstwerk van wereld- 

formaat? 

Scan de QR-code en 

lees over de initiatieven  

in de Grote Kerk. 

Tekst  Mark de Niet  n  Fotografie  Ed van de Pol 8n10magazine  n  #03  n  2022  n



n  2022  n  #03  n  8n10magazine22

AZ BUSINESS HUB

AZ Business HUB gaat veel verder dan voetbal 
alleen. Het is een community waar je komt voor 
inspiratie, een carrièreboost, het verbreden van 
je skill-set of om gewoon samen een mooie pot 
voetbal te kijken.

ZOVEEL MEER DAN VOETBAL

ONZE PIJLERS

ONTWIKKEL

NETWERK

FUN

DE ONDERDELEN

MATCHDAY BUSINESS
TALENT 
GROUP

 NXT

Als lid van de businesshub heb jij de mogelijkheid 
tot de volgende onderdelen:

1 2 3

Bezoek de website
az.nl/nl/AZ/business
Of bel naar 
072 547 8072

MEER INFO
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De Alckmaerder
Sophie van der Horst  -  Biologisch restaurant en B&B SOEPP

Wat is jouw mooiste 8 October-herinnering?

”Ik ben een echte Alkmaarse, dus maakte al vrij jong het  

8 October-feest mee. Ik zat op de basisschool De Cilinder,  

een Montessorischool. Op mijn vijfde liep ik samen met mijn 

nichtje mee in de Kinderoptocht verkleed als beha, dat zal ik 

nooit vergeten. ’Wat neem je in je koffer mee?’ was het thema.”

”Op mijn achttiende verhuisde ik van Alkmaar naar Schotland 

voor een studie aan de Hotelschool. Ook in Schotland nam  

ik vaak op 8 oktober vrij. Vijf jaar later, in 2014, kwam ik weer 

terug in Alkmaar. Omdat ik altijd in de horeca heb gewerkt,  

was ik in Nederland niet vaak vrij op deze dag.” 

Wat betekent het voor jou om Alkmaarder te zijn?

”Daar ben ik trots op. Ik was ook blij om, na de jaren in 

Schotland, weer terug te komen en vond Alkmaar toen nog 

mooier. Een stad vol met lieve mensen. Ik voel me soms  

net een ambassadeur van Alkmaar. Helemaal voor de 

buitenlandse gasten.”

”Acht jaar geleden begon ik SOEPP. Ik wilde een naam  

met soep in de titel, maar alles was al een keer bedacht.  

Dus voegde ik de extra p toe, die naam was nog niet bezet.  

Het idee achter SOEPP is zo min mogelijk (voedsel)afval,  

werken met biologische en eerlijke producten en alles 

vegetarisch. Ik had natuurlijk nooit verwacht dat het uit zou 

groeien tot wat het nu is. Ik begon met twee grote pannen  

soep en een kringlooptafel. Nu is het uitgegroeid tot een 

vegetarisch restaurant, vintage winkel en een Bed & Breakfast 

boven het restaurant waar we veel gasten kunnen herbergen.  

Er is zelfs een kamer geschikt voor tien personen. Een echte 

familiekamer dus.”

Het thema van de 8 October-viering is Kleurrijk. 

Hoe geef jij kleur aan Alkmaar?

”Kijk maar goed om je heen. We zijn een kleurrijk restaurant,  

dat kiest voor een duurzamere, lieve wereld. We geven graag  

veel kleur aan het leven van onze gasten. En mijn kleurrijke 

vintage jurken dragen daar natuurlijk ook aan bij.”

Waar kunnen we jou dit jaar vinden op 8 oktober”

”Eigenlijk sta ik overal even bij stil. Mijn restaurant is open  

en zelf heb ik een vrije dag. Samen met mijn zoon ga ik  

de optochten kijken en ’s avonds met een paar vriendinnen 

gezellig de stad in. Dat mag eindelijk weer eens na die lange 

vervelende coronaperiode.”

8n10magazine  n  #03  n  2022  n 23Tekst  Ruud de Waard  n  Fotograf ie  Annette van Dijk - Leek
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’Een reis voor twee personen naar Bath aangeboden door het 
Alkmaar Uitwisselings Comitee en de 8 October Vereeniging’,  
dat was vorig jaar de derde prijs van de Glossyquiz. 
De bijzondere trip naar de Alkmaarse zusterstad werd 
gewonnen door Arjan en Susan Blok. Hoe is de reis geweest?

”We waren ongelooflijk blij dat we deze 

prijs wonnen. Ik ben gek op Engeland, 

maar we waren nog nooit in Bath geweest. 

En nu we er geweest zijn, kan ik zeggen 

dat het een prachtstad is. Heel oud en 

stijlvol, niet te groot en de historie ligt op 

straat. Met enerzijds de Romeinse baden 

en anderszijds de iets minder oude, 

stijlvolle gebouwen uit de periode van 

King George. Een stijl die beroemd is 

geworden door de populaire Netflix-serie 

Bridgerton, dat grotendeels in Bath werd 

opgenomen”, vertelt Arjan. ”Het is ook 

niet voor niets een UNESCO World 

Heritage site.”

”Maar wat Bath voor ons echt onvergete-

lijk maakte waren onze ontmoetingen 

daar”, vult Susan aan. ”Tijdens de prijs- 

uitreiking al vroeg ik het Alkmaars Uit- 

wisselings Comitee (AUC) om ons te 

introduceren bij hun Engelse vrienden  

in Bath. Dat pakte zo leuk uit. In Bath 

ontmoetten we het comité dat de 

Derde prijs Glossyquiz 2021

SUSAN EN ARJAN MOCHTEN NAAR BATH
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Slaan van de Alkmaargong in de vorm van een kaasberrie



8n10magazine  n  #03  n  2022  n 25

n
  R

E
IS

V
E

R
S

LA
G

banden met Alkmaar warm houdt. Het 

klikte geweldig. We hadden een enorm 

gezellige Alkmaaravond in een pub, 

werden rondgeleid door Bath en als klap 

op de vuurpijl werden we geïntroduceerd 

aan de burgemeester June Player. Met 

haar hadden we een hele gezellige, infor- 

mele ontmoeting, waarin ze ons uitleg 

gaf over hun stadstradities en -historie en 

mochten we op de officiële Alkmaargong 

slaan. Drie weken na onze reis kwam het 

beroemde Bathorgeltje - hiermee begon 

vlak na de oorlog de stedenband - van 

een renovatie in Bath terug naar Alkmaar. 

Dit werd gevierd met een concert in de 

Grote Kerk. Hier hebben we de mensen 

uit Bath weer mogen ontmoeten.”

Arjan: ”Die pubavond was trouwens op  

4 mei. Om acht uur Nederlandse tijd 

hielden we daar in een grote kring twee 

minuten stilte met elkaar. Een speciaal 

moment was dat. Al met al heeft de trip 

de banden tussen Alkmaar en Bath weer 

stevig aangehaald. Ik denk dat dit  

soort uitwisselingen heel goed kunnen 

bijdragen aan een gevoel van verbinding  

over grenzen heen, zo belangrijk tegen- 

woordig. Dus een oproep aan scholen  

en sportverenigingen: neem contact  

op met het AUC en bespreek de mogelijk-

heden.”

”Misschien is Bath wel net zo mooi als 

ons eigen Alkmaar”, besluit Susan, ”en 

ook nog eens onze zusterstad. Dus alle 

reden om er eens heen te gaan. Wij gaan 

er zeker nog eens terug. Dus nogmaals 

heel veel dankjewel voor het winnen van 

deze fantastische reis!”

”Onze ontmoetingen daar 
maakte Bath voor ons 

echt onvergetelijk”

Burgemeester June Player en de voorzitter van het Bath-uitwisselingscomité

Arjan en Susan in de Alkmaar Garden in Bath



n  2022  n  #03  n  8n10magazine26

Zijn wie je bent en (uit)dragen wat je wilt?  
Hier staan wij voor bij de Cyso Group.  
Bij ons kun je je blijven ontwikkelen; op jouw 
interessegebied, maar ook als persoon. 

Vrijheid
Als flexibele werkgever staan we voor  
vrijheid, werken met de allernieuwste  
internet- en cloudtechnologie en kwaliteit  
boven kwantiteit. Wil jij ook ‘spelen’ met  
het serieuze speelgoed voor iedere IT’er?  

Dan ben je bij ons op het juiste adres.

www.cyso.group

ONTWIKKELEN IN DE IT?

Opvang geregeld?
Laat die 
Spanjaarden 
dan maar 
komen!
Vanaf 1 januari 2023 gaan SKOA en Kiddies 
gezamenlijk verder als Klein Alkmaar. 
Meer informatie op www.kleinalkmaar.nl
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DEKLEURENVAN
DEKAASMARKT

Traditiegetrouw kleurt Alkmaar van 
april tot en met september elke vrijdag 

geel van de kaas. Op de kaasmarkt 
dribbelen dan vier verschillende kleuren  

rond: kaasdragers van het gele, groene, blauwe 
en rode veem en we zien een kaasvader met een 

oranje hoed. Wat betekenen deze kleuren voor de 
mannen onder de hoed? We vroegen uit elk veem  

één kaasdrager het witte hemd van het lijf…



Harrie Konijn, alias De Stille

”De kleur blauw betekent voor mij 

gezelligheid, genegenheid en kameraad-

schap”, begint Harrie te vertellen. ”Het 

blauwe veem is het oudste veem in het 

Alkmaarse gilde. Toen ik in 1983 begon 

was het een echt horeca-veem, we 

dronken en drinken menig biertje.”

Als kaasdrager begin je als noodhulp. 

Dat is een periode van twee jaar waarin 

wordt bekeken of je in het veem en het 

gilde past. Een soort van langgerekte 

proeftijd. Het is ook in die periode dat 

de andere kaasdragers jouw bijnaam 

verzinnen. Is die eenmaal bedacht, dan 

kun je daar niets meer tegen inbrengen. 

Harrie: ”Mijn bijnaam? De Stille. Vroeger 

keek ik eerst de kat uit de boom voordat 

ik mijn mening gaf. Ik liet niet zoveel 

los. Daar herkennen de meeste kaas- 

dragers me na een kleine veertig jaar 

niet meer in, dus dat stille kun je 

inmiddels wel weglaten.”

Harrie: ”Alkmaar is mijn leven. Ik ben er 

geboren en getogen. En dat betekent 

ook elk jaar het vieren van Alkmaar 

Ontzet. Vanuit school deed ik vroeger 

mee aan de lampionnenoptocht. Nu  

sta ik het liefste aan de zijlijn: kijken 

naar de optocht en lekker de horeca in. 

Ik vind de saamhorigheid heel tekenend 

voor Alkmaar Ontzet, het is echt een 

feest voor en met alle Alkmaarders.”

”De kleur blauw betekent 

voor mij kameraadschap”

Marco Schuit, alias Premiejager

”Bij de kleur rood denk je misschien  

aan gevaar, maar niets is minder waar. 

We zijn een leuk en sociaal veem”, 

begint Marco. ”Als iemand ziek is gaan 

we langs met een fruitmand en we 

hebben een eigen appgroep waarin we 

van alles met elkaar delen. Ik ben sinds 

2007 kaasdrager en loop samen aan  

de berrie met een andere Marco, ze 

noemen ons daarom de rode M&M’s”.

Marco is geboren in Alkmaar maar 

woont inmiddels in Langedijk. ”Toch 

ben ik Alkmaarder in hart en nieren  

en voel ik me er altijd thuis. Met het 

Alkmaar Ontzet vind je mij bij het 

Gulden Vlies, lekker een borreltje  

doen. En zuurkool eten, ook vaste prik. 

Vroeger zat ik op de Tesselschade-

school en ik kan me de spelen rondom 

de viering nog herinneren. Volgens mij 

won ik met zaklopen ooit een duizend-

spellendoos”, lacht Marco. ”We leerden 

ook het Alkmaarse stedelied op school”.

”Mijn medekaasdragers noemen mij  

de Premiejager. Klinkt wel cowboy-

achtig, maar komt uit de tijd dat ik op 

de financiële administratie van Univé 

werkte”, legt Marco uit. 

”Ze noemen ons 

de rode M&M’s”

Richard Oud, alias Rietje

”Groen is het gezelligste veem, dat is 

logisch”, begint Richard lachend. ”Ik zit 

er nu 22 jaar bij. We zien elkaar ook 

buiten de kaasmarkt en doen zo nu en 

dan een teambuildinguitje. Wat ik zo 

mooi vind aan kaasdrager zijn? Dat je 

de historie in ere houdt. En het lopen als 

kaasdrager is een goede training voor 

mijn sport: ik voetbal en schaats graag.”

Richard: ”Alkmaar is een mooie stad 

met een hoop bezienswaardigheden, 

leuke terrassen en veel gezelligheid.  

En natuurlijk de kaasmarkt. Mijn vader 

zat ook in het gilde, in het rode veem. 

Die noemden ze ‘de verre’, omdat hij  

uit Ursem kwam. Mij noemen ze Rietje. 

Ik ben veehouder in Ursem en insemi-

neer de koeien zelf, dat gebeurt met  

een rietje.”

”Tijdens Alkmaar Ontzet vind je mij 

ergens in de kroeg op het Waagplein.  

Ik vind die dag één groot feest, een 

bevrijdingsdag, en daar moet op 

gedronken worden. Als kaasdrager 

hebben we ook een keer meegedaan  

aan de Grote Middagoptocht, mooi  

was dat.”

”Groen is het 

gezelligste veem”
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Gerard Pranger, alias Ketelbink

”Geel is het beste veem dat je je kunt 

wensen. Het is een warm bad en ook 

belangrijk: de vrouwen van de gele 

vemers kunnen ook goed met elkaar 

overweg”, begint Gerard zijn betoog.  

”Op verjaardagen komen we bij elkaar  

en traditioneel hebben we een jaarlijkse 

barbecue in de tuin van onze overman  

in Egmond. Hier komen alle dragers uit 

het gele veem, aanhang én ook de gele 

jongens die niet meer actief lopen.  

We gaan dan eerst gezamenlijk peren 

plukken in de boomgaard en gaan  

dan zelf voor het laaghangende fruit.  

De oudste kaasdrager sturen we met  

een ladder de boom in, beter dat een 

oude man uit de boom valt dan een 

jonge actieve drager”, oreert Gerard  

met een dikke knipoog.

”Mijn bijnaam is Ketelbink. Ik zit in de 

reparatie en verkoop van cv-installaties  

en ketels. Ik loop al 10 jaar mee in het 

gele veem. Leuke is dat mijn zoon nu 

ingooier is op de kaasmarkt, dus wie  

weet ook een toekomstige kaasdrager”.

Gerard is in Amsterdam geboren, maar 

kwam op zijn vierde jaar al naar Alkmaar. 

”Ik voel me volledig Alkmaarder. Mijn 

hoogtepunt als kaasdrager was wel toen 

AZ landskampioen werd in 2009, wat een 

feest was dat. Tijdens Alkmaar Ontzet 

doe ik altijd mee aan de zuurkoolmaaltijd 

en daarna ga ik graag een biertje happen. 

En de avond ervoor ben ik in kaasdragers-

pak te vinden op de receptie in de Grote 

Kerk.”

”Het gele veem voelt 
als een warm bad”

Willem Borst, de kaasvader

”Voordat ik kaasvader werd was ik 38 jaar 

kaasdrager bij het gele veem”, vertelt 

Willem. ”Ze noemden mij de voorzanger. 

Ik was altijd van de gezelligheid en van 

het instarten van gezang en de polo-

naise”, verklaart Willem.

”Oranje betekent voor mij trots. Trots  

op het feit dat ik kaasvader ben van het 

Alkmaarse kaasdragergilde en dat de 

jongens mij daarvoor gekozen hebben. 

Dat gebeurde op 11-11-11 tijdens de 

najaarsvergadering”, vervolgt Willem. 

”Kaasvader Kees ging met pensioen en er 

werd gestemd op een nieuwe kandidaat. 

Het is net als een pausverkiezing, maar  

in plaats van kardinalen komen er kaas- 

dragers bijeen. En is de nieuwe kaasvader 

gekozen, dan gaat het raam van de kaas- 

dragerskamer open en komt er in plaats 

van witte rook een drankwalm naar 

buiten”, lacht Willem.

Willem: ”Ik wil nog niet met pensioen, 

maar als dat gebeurt dan behoor ik 

automatisch weer tot het gele veem.  

Je bent kaasdrager tot je dood.”

Volgens Willem is Alkmaar de mooiste 

stad van Nederland. ”Ik koester Alkmaar 

tot in mijn ziel en zou er nooit weg willen. 

Ik heb zoveel herinneringen in deze stad. 

Zoals de Luilakviering als kind. We gingen 

dan met de hele school in de vroege 

morgen richting Waagplein met herrie  

op de fiets en kregen daar witte kadetten 

met stroop.”

”Met Alkmaar Ontzet ben ik de hele dag 

in de stad te vinden: eerst langs de 

Kinderoptocht en de brandweerdemon-

straties, de kinderkaasdragerswedstrijden 

op het Waagplein en dan omkleden voor 

de optocht”, aldus Willem. ”Als kind 

stond ik altijd te kijken naar de optocht  

en nu bouw ik al 45 jaar mee aan de 

praalwagens en speel ik zelf mee.  

Mijn mooiste jaar vond ik het spelen  

van lijk op de Thriller-wagen van  

Michael Jackson.” 

”Oranje betekent 

voor mij trots”

Fotografie  Ed van de Pol  /  Alkmaar Prachtstad
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Kleurrijke wielrenner 
op klassieke kasseien

LAURENS 
TEN 

DAM
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Kasseien zijn in de wielersport 
een begrip. Geen wonder dat 
wielrenner Laurens ten Dam 
zich in zijn huis in Oudorp op 
zijn gemak voelt. Vanuit zijn 
mancave kijkt hij uit op de 
kasseien van de eeuwenoude 
Munnikenweg. Geen dagelijks 
uitzicht, want Laurens is nog 
vaak op weg. Bijvoorbeeld  
voor het opnemen van zijn 
goed beluisterde podcasts.

Wij spreken Laurens op de dag van de 

vierde touretappe wanneer het peloton 

over de kasseien van Roubaix raast.  

De Nederlander Taco van der Hoorn 

komt op de meet een paar centimeter  

te kort voor de ritzege. Het had de  

derde etappeoverwinning met een  

oranje tintje kunnen zijn na de sprint-

zeges van Jakobsen en Groenewegen. 

Laurens ten Dam - of zoals hij zichzelf 

ook wel noemt ’LTD’ - zit bovenop het 

nieuws. In de podcast Villa Tour doet  

hij samen met Stefan Bolt en Thomas 

Dekker tweemaal per dag verslag van  

wat zich in de tour afspeelt. 

Door de ballotagecommissie

De opnames van de podcast, die kan 

rekenen op zo’n 50.000 luisteraars, 

vinden plaats in Villa Oldenhoff in 

Abcoude. Op die plek nodigt de wiel-

renner ons uit voor het interview voor 

8-10 Magazine. En we zijn er niet alleen. 

Op een bank voor een grote televisie 

volgen Thomas en Stefan de tourrit, 

wordt er gefilmd, gesleuteld aan de 

apparatuur voor de podcast en steekt  

de brandmanager van Black Bastard zijn 

luxe barbecue in brand. ”Mijn vrouw 

Thessa was enthousiast over dit inter- 

view”, vertelt Laurens. ”Zij vormt bij ons 

thuis de ballotagecommissie voor alle 

interviewaanvragen.” Thessa Neef is 

geboren en getogen Alkmaarse en van 

jongs af aan bekend met de 8 October-

traditie.

Pas op het gymnasium vierde ik Ontzet 

”Ik zat in mijn jeugd op school in Heiloo. 

Daardoor heb ik geen actieve jeugdher-

inneringen aan de viering van 8 October. 

Pas toen ik naar het Murmellius Gym- 

nasium in Alkmaar ging, begon ik die 

feestdag te waarderen. We kregen 

tenslotte een extra vrije schooldag.”  

Aan de festiviteiten nam Laurens geen 

deel. Des te leuker is het, dat zijn twee 

kinderen wel in de Alkmaarse traditie 

worden ingewijd. ”Als ik thuis ben, 

bezoek ik met mijn jongens graag de 

optocht. We wonen dichtbij de stad en  

als het kan, maak ik graag mee wat er in 

Alkmaar allemaal wordt georganiseerd.” 

Alles met aandacht

Niet alleen de optocht heeft een aan- 

trekkingskracht op de afgetrainde wiel- 

renner. ”Alkmaar Culinair Plaza vind ik 

ook erg leuk”, gaat Laurens verder. Hij is 

een liefhebber van goed eten en drinken. 

”Alles met aandacht, maar ook met 

mate”, legt Laurens uit. En dat is precies 

wat we om ons heen zien gebeuren. De 

tafel waaraan we zitten, is rijk gevuld met 

goed eten. Als hij een bord met mosselen 

van de Black Bastard voorgeschoteld 

krijgt, kijkt Laurens even over zijn 

schouder. Hij vraagt zich hardop af 

waarom ze in de ochtendpodcast zoveel 

tijd hebben besteed aan Wout van Aert 

als hij na een valpartij en een bijna-

botsing met een ploegwagen uit beeld 

verdwijnt. We proberen de aandacht van 

Laurens weer terug te krijgen. De grote 

hoeveelheid vliegen bemoeilijkt dat. 

Laurens laat vervolgens op zijn telefoon 

aan iedereen een ’vliegengeweer’ in een 

webshop zien. ”Dit is toch gaaf speel-

goed! Binnenkort is hier geen vlieg meer 

te bekennen.” Dan gaat het nog heel even 

over de limoncello van een vriend en dan 

keren we met het gesprek terug naar de 

Munnikenweg.

Avondetappe aan de Munnikenweg

Geheel in lijn met de kasseien van de 

etappe van vandaag door Roubaix wordt 

op de avond van onze afspraak met 

Laurens de Avondetappe door NOS 

opgenomen aan de Munnikenweg in 

Oudorp. Laurens ten Dam is een van  

de gasten aan tafel bij Dione de Graaff 

samen met Tom Dumoulin, Niki Terpstra 

en Thomas Dekker. De laatste twee 

kennen de Munnikenweg goed en hebben 

”Alles 
met 

aandacht, 
maar 

ook met 
mate”
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zelf heel wat fietskilometers afgelegd in 

Noord-Holland. De klassieker Parijs-

Roubaix reed Laurens nooit, maar in 

Nederland geldt hij als beschermheer  

van de kasseistroken. Over het behoud 

van de Munnikenweg hoeft hij zich niet 

zoveel zorgen te maken. De 750 jaar  

oude weg heeft als monument een 

beschermde status. Eeuwen geleden  

in de tijd van Graaf Floris was het al  

een belangrijke weg van Alkmaar naar 

West-Friesland. Recente opgravingen 

toonden nog de sporen van een 

middeleeuwse brug.

Kleurrijke renner

Wij beschouwen Laurens ten Dam  

als een kleurrijk persoon in het wieler-

peloton. Een renner met een mening  

en altijd interessante commentaren.  

Voor de foto’s nodigden we Laurens  

dan ook uit om met een aantal van zijn 

kleurrijke wielertruien te poseren op  

de kinderkopjes van Oudorp. Het bevalt 

Laurens goed aan de Munnikenweg.  

”Het is hier echt thuiskomen.

Voor het fietsen ben ik veel op reis, maar 

als ik dan weer naar mijn huis rijd, voel ik 

me heel goed.” Tijdens de fotoreportage 

is de weg opengebroken. ”Normaal  

breng ik mijn kinderen naar school over 

de Munnikenweg. Een klein ritje, maar 

een hele mooie. Nu moeten we even 

omrijden via het park. In de zomer 

zwemmen de jongens lekker in de 

Hoornse Vaart en ook voor mijzelf is  

het een heerlijke plek. Als ik wil trainen 

ben ik zo in de polder om mijn kilometers 

te maken.”

Seizoenkaart AZ

Laurens is niet alleen maar met wiel-

rennen bezig. Zo heeft hij drie seizoen-

kaarten bij AZ. Zijn twee zoons zijn zeven 

en tien jaar oud en vinden het steeds 

leuker om in het stadion te zijn. Thessa 

gaat graag met ze mee, maar als Laurens 

in Alkmaar is, neemt hij de seizoenkaart 

over om zelf te gaan. Toevallig is AZ - Ajax 

dit seizoen een wedstrijd die hij kan 

bijwonen. Eentje om naar uit te kijken. 

Een wielerronde in Alkmaar

”Als er een Ronde van Alkmaar zou be- 

staan, hoe ziet die er dan uit?” vragen  

we aan Laurens. Hij neemt een frisse 

Kwaremont 0.0 in blik aan wat hem 

precies genoeg bedenktijd geeft. LTD 

denkt meteen aan de Munnikenweg als 

onderdeel van de ronde. ”Maar voor  

een criterium is de Munnikenweg door 

zijn lengte wat minder geschikt,” zegt 

Laurens, die benadrukt dat we natuurlijk 

al een Ronde van Oudorp hebben. ”Wat 

wel leuk zou zijn, is als iedere wijk in 

Alkmaar zijn eigen ronde organiseert.  

Een criterium van hooguit een paar 

kilometer en dan knallen door de straten. 

De Ronde van de Hoef bijvoorbeeld.” 

Laurens bewaart zelf goede herinneringen 

aan de rondes die hij in Amsterdam reed.  

Die van de Ortheliusstraat of van het 

Purmerplein. Laurens met enkele kleurrijke shirts van zijn eigen merk Live Slow Ride Fast
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Live Slow Ride Fast

Terug naar Villa Tour, waar we onze 

vingers aflikken bij een tortilla met pulled 

chicken. ”Leven als God in Frankrijk in 

Abcoude,” vertelt Laurens ontspannen. 

”Overdag fietsen en tussendoor goed 

eten. We kijken de tour, maken een paar 

podcasts, waar dan weer vijftigduizend 

mensen naar luisteren.” Live Slow Ride 

Fast heet het bedrijf waar Laurens ten 

Dam onderdeel van is samen met Stefan 

Bolt en Dennis Bruin. Naast goedlopende 

podcasts, maken de heren mooie wieler- 

kleding en organiseren ze evenementen. 

Daarbij gaat het niet alleen om het 

fietsen, maar vooral om het avontuur, 

alles eromheen. Fietsen met bier en 

burgers. 

Live Slow Ride Fast is niet alleen een 

bedrijf, het is vooral ook een filosofie.  

Geniet goed van de kleine dingen, kijk  

om je heen, laat je niet afleiden en doe 

alles met aandacht.

Aandacht weg

In de hoek van de schuur begint de Black 

Bastard te roken. Laurens roept: ”Thomas 

bemoei je er niet mee! Nu staat die hele 

barbecue in de hens.” Thomas Dekker 

doet een stapje terug en laat de brand-

manager zijn werk doen. Laurens raadt 

ons aan om van het lekkere eten te 

genieten en samen naar de touretappe  

te kijken. Dat doen we eventjes, maar  

we gaan op tijd de file op de A9 in. De 

omgekeerde gedachte: Live Fast Drive 

Slow. Een ervaring rijker met een kleur- 

rijke Alkmaarder. We komen Laurens 

graag nog een keer tegen bij Alkmaar 

Culinair Plaza of op de tribunes van AZ.

”Als ik 
weer 
naar 

huis rijd, 
voel ik 

me goed”
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DE GEZELLIGSTE 
BORRELPLEK

In een van de leren banken 
of aan de bar; bij De 

Eendracht vind je altijd 
een knusse plek voor een 

goed gesprek.   

UIT072: Robert van der Eng  
DEEENDRACHT-ALKMAAR.NL

WEKELĲKSE
VRĲDAGMIDDAG

BORREL!

• Albert Heijn
• Alphega Apotheek 
    De Hoef
• Bakkerij Mens
• Blokker
• Bruna
• Cameraland
• Café, Petit Restaurant 
    Scaramouche
• CFH Care For Hair
• Cristal Cleaning
• De Fruit- en Groentejuwelier
• De Vishal Alkmaar
• Dogisterij Vlaar
• Grillroom & Pizzeria 
    Buona Sera
• Groot in Groen
• Keurslager Peter Groot
• Kruidvat
• Mitra
• Pearle
• Pets Place
• Lekker Rijnaarts
• Snackbar De Hoef
• Tweewielercentrum 
    De Hoef
• Vomar
• Wesselink & vreeker
• Wibra

Rolstoeltoegankelijk
GRATIS parkeren
Goed bereikbaar

Van Ostadelaan 270
1816 JH Alkmaar
25 winkels

WINKELCENTRUMDEHOEF.NL

DE HOEF ...
... VOOR MEER 
DAN ALLEEN 
JE DAGELIJKSE 
BOODSCHAPPEN
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Ben je Alkmaarse?

”Ik ben geboren en getogen in Loosdrecht en wist toen niet van 

het bestaan van Alkmaar Ontzet af. Daar kwam verandering in 

toen ik in 1984 mijn man Peter op wintersport ontmoette. Hij 

komt uit Heerhugowaard en zijn ouders hadden een lunchroom 

in de Alkmaarse binnenstad. Wij namen de zaak over, maar het 

duurde nog heel lang voordat ik zelf het sfeertje van de Ontzet- 

activiteiten kon proeven. De lunchroom werd juist op die dag 

druk bezocht en dus waren we altijd aan het werk. Soms zag ik 

een glimp van de Grote Middagoptocht, maar daar bleef het bij.”

Wat is je leukste 8 October-herinnering?

”Die stamt uit 2000. Dat was het jaar dat we stopten met onze 

lunchroom en er voor het eerst tijd was om op 8 oktober zelf  

de stad in te gaan. We hebben heerlijk door de stad gewandeld, 

genoten van de Grote Middagoptocht en namen een kijkje bij  

de brandweerdemonstraties, waar mijn man Peter al meer dan  

34 jaar lid van is. En daarna lekker een drankje halen op het 

Waagplein en bij het Gulden Vlies.”

Wat betekent het voor jou om Alkmaarder te zijn?

”Dat ben ik inmiddels alweer 38 jaar. Alkmaar is een mooie en 

gezellige stad. Wij lopen veel door het centrum, door de smalle 

straatjes en langs de grachten. De stad heeft een goede uit- 

straling. Ik spreek heel veel toeristen en ik hoor alleen maar 

positieve geluiden over de stad.”

Het thema van de 8 October-viering is Kleurrijk. 

Hoe geef jij kleur aan Alkmaar?

”Elf jaar geleden begon ik met mijn Fan- & Giftshop. Het begon 

met een assortiment AZ-spullen en later breidden we flink uit 

met souvenirs. Als mensen bij ons in de winkel binnenstappen 

dan is het één en al kleur. Dat geeft iedereen een warm gevoel.  

Ik ben trots dat ik niet alleen kinderen, maar ook volwassenen  

blij kan maken met ons assortiment. Ik hou van mijn werk,  

ga elke dag met plezier naar de winkel.”

Waar kunnen we jou vinden op 8 oktober?

”Je vindt mij natuurlijk in de stad. Even langs de verschillende 

activiteiten, kijken naar de Grote Middagoptocht en een biertje 

halen bij Pluim.”

Berna Rood - Van den Dolder  -  Alkmaarse Fan- & Giftshop
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Wij maken blij!

HÉT NEDERLANDSE UITJESBUREAU 
MET ALKMAARSE ROOTS

• VOOR ELK BUDGET

• UNIEKE UITJES SINDS 2003

• MET PASSIE GEORGANISEERD

• WIJ MAKEN BLIJ!

Alkmaar
072 - 566 91 16

Lisse
0252 - 41 58 41

Online
www.bgaccountants.nldu
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Samen staan we sterk. Dat is de kracht van BG accountants! 
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            DéAlkmaar Ontzet
              cocktail
   COCKTAIL072

Met trots presenteren wij:
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COCKTAIL072
Dat het er nog niet eerder was: 
de ’Alkmaar Ontzet’ cocktail! 
Speciaal voor deze glossy 
lieten we een recept voor  
een nieuwe, frisse cocktail 
ontwikkelen. Kleurrijk, friszoet 
en met Alkmaarse én Spaanse 
ingrediënten: het drankje ’072’ 
is geboren en vanaf 8 oktober 
te proeven bij Eetcafé Pluim.

Zep van der Werf kreeg de eervolle 

opdracht zijn mix- en shakeskills op  

deze opdracht los te laten. De 32-jarige 

barman is een geboren en getogen 

Alkmaarder. ”Ik werk al jaren in de 

horeca. Van een parttime bijbaantje tot 

nu fulltime bij Eetcafé Pluim aan het 

Ritsevoort. Ik doe mijn werk met een 

grote glimlach en ben een mensen-mens, 

dat is een goede match met het vak.  

Ik vind Alkmaar een enorm leuke stad. 

Niet te massaal, het neigt soms zelf  

meer naar een dorp. Ons kent ons,  

dat trekt mij.”

”Mijn eerste echte cocktailervaring was 

op een vakantie in mijn tienerjaren,” 

vertelt Zep. ”Je ziet dan kleurrijke, grote 

drankjes met lange rietjes op dienbladen 

voorbij komen. Later toen ik in de horeca 

kwam werken, zag ik natuurlijk ook veel- 

vuldig cocktails voorbij komen, zoals de 

welbekende Mojito. Maar mijn allerbeste 

ervaring is zonder twijfel bij de Amster-

damse cocktailbar Door 74. Die smaken 

sloten naadloos op elkaar aan. Alle 

fruitsoorten werden vers voor je neus 

gesneden en het perfecte glas zorgde 

voor het totaalplaatje. Ik weet niet of het 

dezelfde eigenaar heeft als toen, maar ik 

raad iedereen aan een keertje heen te 

gaan en te proeven.”

Volgens Zep zijn voor een goede cocktail 

uiteraard de smaak, maar ook kleur, 

beleving en glaswerk belangrijk. ”In  

die Amsterdamse bar stond niet per se 

iemand met flessen in de lucht te gooien 

- zoals je dat in films ziet - maar juist met 

uiterste precisie alle ingrediënten samen 

te voegen. Dat, in combinatie met de 

smaaksensatie van de eerste slok, maakte 

op mij de meeste indruk.”

Lokale gin

Dan terug naar de Alkmaar Ontzet-

cocktail, die Zep ’072’ heeft genoemd. 

”Het netnummer van Alkmaar. Ik was 

met vriend Wouter een borrel aan het 

drinken toen deze naam oppopte. Ik vond 

een goede, aansprekende naam best 

lastig. Iets met ’Victorie’ lag teveel voor 

de hand, maar ik wilde wel een korte en 

krachtige naam.”

En de kleur? ”Dat was eenvoudiger”, 

vervolgt Zep. ”De Alkmaarse vlag is 

rood-wit, dus die kleuren wilde ik zeker 

terugzien in de cocktail. Daarom is het 

drankje rood en de crème laag wit. Die 

laag zorgt niet alleen voor de juiste 

kleurencombinatie, maar geeft de cocktail 

ook een extra zoetje.”

”Ik wilde het recept dicht bij mijzelf en 

Alkmaar houden. Toen we met het team 

aan het brainstormen waren, kwam  

mijn collega Jorrit de Alkmaarse gin 

’Victorie1573’ op het spoor. Deze speciale 

gin is ontwikkeld door Rotary Alkmaar 

Young Ambition en wordt deze 8 oktober 

uitgebracht. De perfecte basis voor de 

cocktail dus. Leuk weetje is dat enkele 

kruiden en specerijen in de gin uit de 

Hortus Alkmaar komen. Lokaler kan niet.”

James Bond

En het glas? ”Vele Alkmaarders kennen 

het heldhaftige verhaal van stadstimmer-

man Maarten Pietersz van der Meij, die 

in 1573 met een briefje verstopt in zijn 

polsstok door de Spaanse linies sloop 

om hulp te halen voor de belegerde stad. 

Ik krijg een James Bond-gevoel bij zo’n 

heldendaad. Dat inspireerde me voor het 

glaswerk van de cocktail: een klassiek 

Martiniglas, het vaste drankje van 007. 

Omdat het glas strak en egaal is, 

springen de kleuren er echt uit. Een 

voorwaarde, aangezien het thema van  

dit ontzet Kleurrijk is.”
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Spaanse drank

”Het duurde even voordat we het juiste 

ingrediënt voor de rode kleur hadden 

gevonden”, aldus Zep. ”Ik heb alle rode 

dranken die ik kon vinden geproefd. Het 

moest natuurlijk goed in balans zijn met 

de Alkmaarse gin. Gin kan best een uit- 

gesproken smaak hebben, iets bitter  

en kruidig, dus ik wilde een zoetje toe- 

voegen. Een vriend kwam op het idee  

een Spaanse drank toe te voegen, zonder 

de Alkmaarse gin te overstemmen. Zo 

komen we toch weer terug op wat we  

op 8 oktober vieren. De Alkmaarse gin 

overwint de Spaanse Licor 43. Dit drankje 

heeft tonen van vanille en citrus. Met 

vanille voeg je een compleet nieuwe 

smaak toe aan de cocktail, de citrus 

brengt de gin en Licor 43 juist naar elkaar 

toe. De perfecte match met het perfecte 

verhaal. Alleen was de Licor 43 niet rood. 

En dus hebben we wat druppels smaak-  

en geurloze rode kleurstof toegevoegd. 

En om het feestelijke van Alkmaar Ontzet 

te benadrukken, besloten we er nog een 

bubbeltje in te stoppen.”

De witte crèmelaag werd samen met de 

keukenbrigade en de gasten van Pluim 

gekozen. ”De keuken gebruikt in veel 

desserts crèmelagen, een aantal gasten 

hebben de verschillende combinaties 

geproefd. Ik wilde dat een breed publiek 

de cocktail lekker zou vinden.” Het werd 

een combinatie van eiwit, limoensap  

en suikerwater. Wat volgens Zep een 

perfecte, stevige, lichtzoete en spierwitte 

laag vormt. ”Door het eiwit blijft de laag 

mooi op de rode vloeistof drijven.” 

Proeven

Nieuwsgierig geworden naar de 072?  

Zep vertelt dat de cocktail vanaf 8 oktober 

aan de bar van Pluim te bestellen is. Die 

dag wel in recyclebaar plastic. Voor het 

echte Martiniglas kom je later nog eens 

terug. 072, licence to drink.
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Recept
Benodigdheden

n 40 ml Victorie1573-gin

n 20 ml Licor 43

n 30 ml lichtzoete Prosecco

n (eetbare) rode kleurstof, smaakloos

n 1 ei

n 30 ml suikerwater

n 30 ml limoensap

n ijsklontjes

n Martiniglas

n maatbeker 

n shakebeker

n strainer of zeefje

Bereidingswijze

n Pak een shakebeker en het traditionele 

Martiniglas

n Vul de shakebeker met drie ijsklontjes

n Voeg Victorie1573-gin en Licor43 toe

n Voeg drie druppels rode kleurstof toe

n Kort krachtig shaken tot er een frost- 

laagje op je shaker verschijnt

n Uitschenken (zonder ijs) in je Martini- 

glas (gebruik strainer of zeefje)

n Voeg rechtstreeks de Prosecco toe in 

het glas (niet meeshaken)

n Maak voor het maken van de crème- 

laag de shaker goed schoon

n Splits het ei in een apart kommetje

n Stop suikerwater, limoensap en eiwit 

in de shaker

n Shake eerst twintig seconden met veel 

kracht (zonder ijs)

n Doe nu een paar ijsblokjes erbij en 

shake nog eens krachtig 20 seconden

n Schenk dit voorzichtig uit op je rode 

drank. Hoe groter de laag die je 

toevoegt, hoe zoeter de cocktail

Proost!



Dolf en Sandra Karssen zijn 
echte Alkmaarders en opge-

groeid met de 8 October-
traditie. Samen met hun  

twee kinderen - Nikki en Sil - 
wonen ze in de Alkmaarse wijk 

Vroonermeer. 8-10 Magazine 
stuurde het gezin met veel 

plezier op kledingjacht door 
Alkmaar. 

”Op een jaartje na hebben wij ons hele 

leven in Alkmaar gewoond en geen 

viering overgeslagen”, vertelt Dolf.  

”Wat ik mij van vroeger goed herinner  

is de Grote Middagoptocht en het vol  

spanning wachten op wat er komen  

gaat: de marine, grote schepen in het 

kanaal. En natuurlijk de brandweer.  

Vanaf mijn twaalfde was de vuurwerk-

show de grote happening om de  

mooie dag mee af te sluiten.”  

Dolf (39) slaagt bij Köster Fashion aan 

het Ritsevoort voor een smart casual 

outfit van Stone Island. Zijn vrouw 

Sandra (40) vindt er een modieuze jas  

in de rekken. Sandra vertelt over haar 

Alkmaarder-zijn: ”Als kind ging ik ook elk 

jaar naar de Ontzetfestiviteiten. Ik ben 

echt opgegroeid met het feest.” Ze 

poseert intussen aan de Nieuwlander-

singel voor de lens van onze fotograaf. 

”Dat begon met in de ochtend kijken naar 

de marine, de helikopter en de Orion, die 

overvlogen. Daarna gingen we door naar 

de brandweer om als laatste te kijken 

naar de optocht. Als kind deed ik mee
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met de Lampionnenoptocht, die toen 

nog werd gelopen in de wijken rondom 

winkelcentrum De Mare.”

Dolf concludeert: ”Voor elke leeftijd heeft 

het Ontzetfeest mooie deelevenementen.” 

Sandra zorgde er op latere leeftijd voor 

dat ze 8 en 9 oktober vrij was. ”Ik vierde 

het vooral in de kroeg met het vuurwerk 

als enige onderbreking.”

De kinderen van Dolf en Sandra, aan- 

gekleed door de collectie van Girls and 

Boys, werken met plezier mee aan de 

modereportage. Sinds hun geboorte zijn 

Nikki en Sil onderdeel van de 8 October-

feesten. Ze hebben inmiddels al twee- 

maal meegedaan met de kinderoptocht. 

Hoogtepunt voor Dolf is het Van Der 

Meij Polsstok Verspring-toernooi. In 2019 

organiseerde hij het voor het eerst samen 

met Gerben en Glenn. ”Dat was meteen 

een succes. We zijn blij dat we na de 

coronajaren de polsstok weer op mogen 

pakken.”

Inmiddels is Dolf eruit. ”Deze kledingset 

is me op het lijf geschreven. Aangeschaft 

bij een echt Alkmaars bedrijf. Hier kan ik 

goedgekleed het bestuur mee in,” voegt 

hij er met een knipoog aan toe. Trots  

kijkt hij naar zijn andere gezinsleden. 

”Maar zo mooi als zij eruit zien, ga ik  

niet redden.”

Dolf, Sander, Nikki en Sil hebben 

ONTZETtend veel zin in de viering  

van dit jaar. Eentje waar alles weer kan.
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8-10 Magazine is dankbaar voor de medewerking van: 

Köster Fashion
Sinds 1904 stelt dit familiebedrijf met  

de grootste zorgvuldigheid collecties 

samen. Voor dames en heren hebben zij 

een uitgebreid assortiment luxe kleding. 

Maar ook voor casual wear, zakelijke 

kleding en maatpakken kun je terecht  

op het Ritsevoort.

www.kosterfashion.nl

Girls and Boys Kidsfashion 
Shoppen bij Girls and Boys in de 

Langestraat is een feestelijke beleving 

voor jongens en meisjes. Hier krijg  

je persoonlijk stijladvies en koop je  

de meest trendy en kwalitatieve 

kinderkleding. 

www.girlsandboys.nl

impress
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Sfeermakers AZ voelen zich   ambassadeurs van de stad

De bijzondere en megagrote doeken, soms kleurrijk en uitbundig,  

soms ingetogen en in zwart-wit. Wie weleens een AZ-wedstrijd  

bezoekt, heeft ze misschien eens gezien: de doeken die voor- 

afgaand aan een wedstrijd over de Ben-Side worden getrokken.  

Een indrukwekkend gezicht en sfeerverhogend.
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Sfeermakers AZ voelen zich   ambassadeurs van de stad

Verantwoordelijk voor deze acties zijn 

de sfeermakers van AZ, een groep sup- 

porters die heel wat uurtjes steekt in  

het maken van de doeken. We spraken 

Jesper en Wessel, twee van de ongeveer 

dertig mensen die verantwoordelijk zijn 

voor het gros van de sfeeracties in het 

AZ-stadion.

Schilderen op nummer

”Veel mensen denken dat die doeken  

zo worden uitgeprint, kant-en-klaar.  

Een afbeelding op de computer maken 

en dan wachten tot het doek wordt 

uitgedraaid. Simpel toch? Niets is 

minder waar, het is allemaal handwerk 

en er zit soms weken werk in”, legt 

Jesper uit. ”De afbeeldingen worden 

getekend of op de computer gemaakt 

door iemand uit onze groep met gra- 

fische skills. Soms is het een fantasie-

tekening, soms zijn het portretten, 

bijvoorbeeld van AZ-legendes, wanneer 

er afscheid wordt genomen van een 

iconische speler of wanneer er een 



Het stadion als kerk

Tijdens AZ - Ajax in 2019 werd er een groot 

doek getoond met daarop de teksten ‘this 

is our church’ en ‘back on holy ground’. 

”Na het instorten van een deel van het 

stadiondak speelden we noodgedwongen 

in Den Haag. In december speelden we 

voor het eerst weer in Alkmaar en waren  

we ‘terug op onze heilige grond’ ”, licht 

Jesper toe. ”Voor AZ-supporters is het 

stadion een soort kerk, voetbal een religie. 

Toen tijdens de coronaperiode publiek 

verboden was bij voetbalwedstrijden, maar 

mensen wel naar de kerk mochten, kreeg 

de actie een extra lading. We leggen onze 

ziel en zaligheid erin en leven echt voor de 

club. Voor veel supporters was de periode 

dat ze niet naar het stadion mochten heel 

zwaar.” Wessel vult aan: ”Het grote vuur- 

werk dat achter het stadion werd ontstoken 

zorgde dat alles bij elkaar kwam, het was 

een perfecte sfeeractie. En dat AZ in de 

laatste minuut de 1-0 scoorde was 

natuurlijk ook goddelijk lekker!”
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er een raster overheen geplaatst en dan 

wordt de afbeelding met de hand op het 

doek uitgetekend. Er ontstaan blokken 

van één bij één meter, die vervolgens 

worden ingekleurd.” Wessel vult aan: 

”Meestal doen we dat met verf en verf- 

rollertjes, de randen worden vaak met 

spuitbus gezet en het is vervolgens echt 

een soort schilderen bij nummer.”

Ieder groepslid van de sfeermakers van 

AZ heeft zijn eigen kwaliteit en wordt 

ingezet waar hij het beste in is. ”Daarom 

werken we het liefst met een vaste groep 

mensen van wie we precies weten waar 

we ze kunnen inzetten. Maar soms zijn er 

heel veel handjes nodig, bij een extreem 

groot doek of wanneer er weinig tijd is 

bijvoorbeeld. Dan is alle hulp welkom”, 

lacht Jesper.

Eenmalig gebruik

Bij voorkeur worden doeken ingezet  

bij grote wedstrijden, als de sportieve 

belangen hoog zijn, er veel publiek aan- 

wezig is en de media-aandacht hoog is. 

Maar daarnaast zijn er ook ad-hoc-

gebeurtenissen. Zoals recent het over- 

lijden van mede Ben-Sider, en vriend  

van Jesper, Hannes Paauw. Deze jonge 

Ursemmer leed aan een agressieve vorm 

van wekedelenkanker en is slechts 23 jaar 

geworden. Tijdens AZ - Vitesse op zater- 

dag 2 april was er een indrukwekkend 

eerbetoon voor de fanatieke AZ-sup-

porter. ”Ik vond het heel belangrijk om 

dat doek te maken, maar er kwamen ook 

emoties bij kijken”, vertelt Jesper. ”Ik heb 

met zijn zus een foto uitgezocht en op 

basis daarvan is het doek ontworpen.  

We mochten van AZ ook sterretjes 

uitdelen in het vak. Dat gaf een extra 

dimensie.” Wessel vult lachend aan:  

”En een heleboel rook dat nog lang in het 

stadion bleef hangen. Dat hadden we niet 

echt voorzien, maar die sterretjes waren 

fantastisch. Een sfeeractie met een nood- 

zaak en eentje om oprecht trots op te 

zijn.” Het is een van de weinige doeken 

die bewaard is gebleven. ”Het klinkt 

misschien bizar, maar alle doeken wor- 

den normaliter meteen na de wedstrijd 

afgevoerd naar de huisvuilcentrale, het is 

in onze scene not done om een doek nog 

eens in te zetten.”

Soms is het zo’n groot doek, dat deze in 

delen wordt gemaakt en pas op locatie 

aan elkaar wordt genaaid. Op diverse 

punten in het Ben-Side-vak staan leden 

van de groep die de boel coördineren. 

”Dat is soms heel spannend en ik ben 

echt wel eens nerveus. Inmiddels weten 

de meeste mensen in het Ben-Side-vak 

wel wat er van ze wordt verwacht hoor. 

Die hebben al jaren een seizoenkaart en 

zitten daar elke week. Soms gebeurt het 

dat mensen gaan wapperen onder een 

doek waardoor het doek niet strak staat, 

dan is de afbeelding minder zichtbaar of 

niet mooi. Ook komt het wel eens voor 

dat er door siervuurwerk zoveel rook-

ontwikkeling is dat mensen het doek weer 

snel naar beneden willen doen om lucht 

te krijgen. Dan gaat al je werk alweer  

naar beneden voor de spelers het veld  

op zijn!,” zegt Wessel lachend.

Dure hobby

Het is een kostbare hobby. Wessel: ”Een 

doek kost tussen de 1.500 en 4.000 euro. 

We bestellen de speciale stof in Duitsland. 

Verder zijn er rollen stof, garen, naai-

machines, spuitbussen, verfrollers, 

verfbakken, kwasten, emmers verf en 

brandvertragend impregneer nodig. 

Gelukkig krijgen we af en toe korting van 

de bedrijfsleider van de Gamma en ook 

AZ betaalt een gedeelte mee. Maar dat 

neemt niet weg dat het veel geld kost.”



8n10magazine  n  #03  n  2022  n 45

Om hiervoor geld in te zamelen hield het 

sfeerteam tijdens de Noord-Hollandse 

derby tussen AZ en Ajax op 8 mei een 

collecte. ”De collecte bracht bijna 16.000 

euro op. Ook was er een veiling van het 

thuisshirt van AZ met handtekeningen 

van de gehele selectie en gedragen 

wedstrijdshirts van Peter Vindahl Jensen, 

Dani de Wit en Pantelis Hatzidiakos.  

We kunnen weer ruim een jaar verder  

met de opbrengsten daarvan.”

Hecht vak

”We zijn hier allebei via via ingerold. 

We hadden al enige tijd een seizoenkaart 

op de Ben-Side en bezochten ook de uit- 

wedstrijden. Het is een hecht vak waar 

veel mensen elkaar kennen. Overigens 

zitten er ook op de lange zijde van het 

stadion veel supporters die met meerdere 

generaties al jarenlang naar AZ komen. 

Dus niet alleen op de Ben-Side zitten de 

die-hard supporters. Maar wel de meest 

fanatieke”, lacht Jesper.

Wessel: ”Supporters komen en gaan, 

vaak als er huisje-boompje-kindje komt. 

Maar er is altijd een harde kern, de 

Loyals, die elkaar ook voor en na de 

wedstrijden ziet en alle uitwedstrijden 

bezoekt. Dat is heel gezellig en het  

schept een loyaliteitsgevoel, je wilt iets 

meer doen, helpen en bijdragen. Toen ik 

hoorde dat mensen konden helpen met 

sfeeracties heb ik contact gezocht. Eerst 

hielpen we met kleine vlaggen en later 

met steeds grotere doeken. Toen onze 

voorgangers er mee wilden stoppen, 

hebben wij het overgenomen.

Liefde voor de club

Ze zijn beide nog superjong. Jesper is  

24 jaar en studeert nog, Wessel is 22 en 

werkt in de techniek. Dat de sfeeracties 

veel tijd kosten beamen ze volmondig, 

maar de liefde voor de club is sterker.  

Of de spelers ook op de hoogte zijn  

van de inzet van de sfeermakers? 

”Sommige spelers wel, de echte  

AZ’ers zoals Ron Vlaar en tegenwoordig 

Dani de Wit en Pantelis Hatzidiakos, 

hebben goed contact met de harde kern. 

En toen doelman Marco Bizot na de 

winterstop voor één duel werd geschorst 

en het thuisduel met Willem II miste, 

kwam hij bij ons in het vak de wedstrijd 

kijken. Dat wordt natuurlijk enorm 

gewaardeerd.”

Ambassadeurs van Alkmaar

Jesper en Wessel zien de sfeermakers  

als ambassadeurs van Alkmaar. ”Als je 

Alkmaar zegt, zeg je AZ en andersom”, 

aldus Jesper. ”Naast de kaasmarkt en 

Alkmaar Ontzet is Alkmaar vooral bekend 

om haar voetbalclub. Wij vinden het een 

eer om op supportersgebied AZ en 

Alkmaar op de kaart te zetten en met 

mooie doeken de trots op de regio en 

club uit te dragen. Rond het jubileumjaar 

van Alkmaar Ontzet willen we ook een 

mooie actie maken. Houd ons tegen die 

tijd maar in de gaten!”
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Tekst  Marscha Bakker  n  Fotografie  Ed van de Pol
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EEN ONTZETTEND ANDERE  
VERZEKERINGSADVISEUR

W. Jonker verzekeringen
Hof van Sonoy 7
1811 LD Alkmaar

072 - 5611799
info@wjonkerverzekeringen.nl
www.wjonkerverzekeringen.nl

sinds
1976



Wim van Assem  -  Bloembinderij Wim van Assem

Wat is jouw eerste 8 October-herinnering?

”Ik ben geboren en getogen in Schoorl. Op mijn middelbare 

school in Bergen zaten ook Alkmaarse kinderen in de klas. Ik 

keek vreemd op toen die op 8 oktober een dagje vrij hadden.  

Op m’n 23e maakte ik voor het eerst zelf het 8 October-feest 

mee. Ik begon toen op het Fnidsen, in het pand van bakker 

Schellekens, een bloemenzaak en ging boven de winkel wonen. 

Vijf jaar later trouwde ik met Ans. Zij was ook bloembindster  

en heeft dezelfde opleiding aan de tuinbouwschool genoten. 

Volgend jaar bestaat onze winkel veertig jaar, daar zullen we 

zeker even bij stilstaan.”

Wat betekent het voor jou om Alkmaarder te zijn?

”Allereerst ben ik trots om in zo’n mooie stad te wonen en te 

werken. In die bijna veertig jaar heb ik zoveel Alkmaarders leren 

kennen. Gezelligheid staat hier centraal. We wonen op enkele 

tientallen meters van het Waagplein, er is altijd wel wat te doen  

in onze stad. Ik ben wel blij dat de twee jaar van corona achter  

de rug zijn. Dat was een saaie periode met weinig menselijk 

contact. Op 8 oktober is de winkel meestal een paar uurtjes  

open en zo gauw de Grote Middagoptocht dan langskomt, 

draaien Ans en ik de deur op slot en gaan we kijken. Altijd  

heel bijzonder wat de mensen weer van de praalwagens  

gemaakt hebben. Ooit werkten we mee aan het optuigen  

van een praalwagen, met onze bloemen natuurlijk.”

Het thema van de 8 October-viering is Kleurrijk. 

Hoe geef jij kleur aan Alkmaar? 

”Als je naar onze winkel kijkt, is het één en al kleur. Mensen  

die langs onze winkel lopen, blijven altijd even stilstaan,  

daar genieten we zelf ook van. We bieden een stukje beleving  

en dat stralen we ook uit naar onze klanten.”

Waar kunnen we jou vinden op 8 oktober? 

”De 8 October-viering is dit jaar op zaterdag. Dus dan zijn we 

gewoon open en kunnen we helaas minder tijd schenken aan  

de verschillende activiteiten in de stad. Misschien vangen we  

een glimp op van de Grote Middagoptocht. We vinden het  

in ieder geval een bijzonder gezellige dag. En na twee jaar 

afwezigheid denk ik dat iedere Alkmaarder weer veel zin heeft  

in de viering, iedereen op zijn of haar eigen manier. Wij voelen 

ons bevoorrecht om in zo’n mooie stad te mogen leven.”
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De Alckmaerder
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AANTAL
LEDEN

4.895

LENGTE 
KUNSTROUTE

3.642 STAPPEN

AANTAL VRIJWILLIGERS 

ONTZETTEND VEEL, 
MAAR NOOIT GENOEG 
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LAMPIONNEN

2.953

BEZOEKERS 
8 OCT-RECEPTIE

1.237

DEELNEMERS
MINIKORAAL 
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Alkmaar Wolvenkoog 4, tel. (072) 561 24 24 
Den Helder Pastoor Koopmanweg 11, tel. (0223) 63 74 84
Hoorn De Factorij 7, tel. (0229) 28 20 80 op stokman.nl/inruil voor de 

inruilwaarde van uw huidige auto.

Vul uw kenteken in

Alkmaar Wolvenkoog 4

stokman.nl

  actieradius tot wel 470 kilometer2

  26 rijhulp- en veiligheidssystemen
  12" openR Link systeem met Google integratie3

1. netto bijtelling per maand gebaseerd op fiscale waarde Renault megane e-tech electric ev60 220 pk optimum charge exclusief opties en op belastingschijf van 37,07%. Voorwaarden op 
renault.nl 2. volgens WLTP testprotocol, de actieradius is afhankelijk van diverse factoren zoals plaats van gebruik, rijstijl, weersomstandigheden, versieniveau, uitrusting en de belading 
van de auto. 3. Google, Google Maps en Google Play zijn handelsmerken van Google LLC. 4. in combinatie met ev60 220 pk optimum charge. geleverde uitvoering kan afwijken van 
getoonde uitvoering. prijswijzigingen, type- en zetfouten voorbehouden. voor meer informatie bel 0800-0303 of kijk voor de voorwaarden op renault.nl

RENAULT 
MEGANE E-TECH

NIEUWE

100% elektrisch

bijtelling vanaf

€ 215/maand1

Vind de antwoorden op de tien vragen en mail deze 
o.v.v. ’Glossyquiz2022’ naar glossy@8october.nl. 
Vergeet niet je naam, adres, telefoon en e-mail te vermelden. 

1 Wat wilde Tonny Vlaanderen - naast fotografe - ook graag worden?

2 Welke bakker zat er voor bloembinderij Wim van Assem in het pand aan het Fnidsen?

3 Met welk muziekinstrument begon de zusterband tussen Alkmaar en Bath?

4 Hoe heet de villa waar wielrenner Laurens ten Dam zijn podcasts opneemt?

5 In wat voort soort glas hoor je de splinternieuwe Alkmaar Ontzet-cocktail te serveren?

6 Wat is het beroep van kaasdrager ‘Rietje’?

7 Over wie zou theaterdirecteur Anderson Farah graag een film maken?

8 Wiens ouders hadden een winkel die De Schouw heette?

9 Wat wordt er opgehaald met de Upcycle Bicycle?

10 Hoe heette de rivier die aan Plantage Alkmaar lag?

De actie loopt tot 1 december 2022. De trekking vindt plaats onder toezicht van de notaris. De winnaars krijgen na afloop  

van de actie bericht. Over de uitslag kan niet gecorrespondeerd worden. Bestuurders van de 8 October Vereeniging,  

redactieleden en mensen die aan het magazine hebben meegewerkt, zijn uitgesloten van deelname.

Een reis voor twee personen
naar zusterstad Darmstadt 
aangeboden door AUC/8OV

Geelgouden dames-diamant-
ring van Piet Peperkamp
WWW.PIETPEPERKAMP.NL

Een Alkmaar-kalender van  
Ed van de Pol Fotografie
WWW.EDVANDEPOL.NL

1
2
3

1
2
3

Quiz
&Win
Quiz
&Win

mailto:glossy@8october.nl


Op 1.200 kilometer Op 1.200 kilometer 
van de Waagtoren van de Waagtoren 
      mijmeren over       mijmeren over 

lampionnen . . .lampionnen . . .
Je kunt een Alkmaarder uit Alkmaar halen, maar je haalt Alkmaar 
nooit uit een Alkmaarder. Eens een kaaskop, altijd een kaaskop. 
Dus wil je op 8 oktober de optochten zien, zuurkool eten én toch 
zeker de Ontzetrede meemaken. Oók als je al ruim anderhalf 
decennium op 1.239 autokilometers van de Waagtoren af woont. 
Zoals Irene Warmer, 53 lentes jong en woonachtig in het Zweedse 
Borensberg. ”Op 8 oktober wil ik eigenlijk altijd weer even terug.”

Haar jongste jaren woonde ze op het 

Ritsevoort, boven de interieurzaak van 

haar ouders. ”Ik had de binnenstad als 

speelterrein. Dat blijft altijd in je zitten.” 

Dus ook nadat het gezin naar de Comans- 

straat in het Burgemeesterskwartier 

verhuisde. Ook een ras-Alkmaarse plek 

trouwens, tegenover het Shell-station aan 

de Kennemer-straatweg. Al was het alleen 

al vanwege de AZ-fans die elke twee 

weken ’uit alle hoeken en gaten’ vandaan 

kwamen op weg naar stadion De Hout. 

”Prachtig, ik stond altijd in de voortuin te 

kijken naar die drukte.”

Zweedse zuurkoolZweedse zuurkool
Met een moeder die als lid van operette-

vereniging Odeon jaarlijks verkleed op 

een van de wagens in de Grote Middag-

optocht stond, kon het niet anders dan 

dat Irene Warmer besmet raakte met het 

Ontzetvirus. ”Ik heb al vanuit de kinder- 

wagen de optochten meegemaakt.  

Was altijd van de partij. Eén keer heb ik, 

als puber van vijftien of zestien, over-

geslagen. Ging ik naar de Efteling, waar 

het op zo’n doordeweekse dag lekker 

rustig was. Alle Alkmaarders die een 

keertje de Ontzetviering oversloegen, 

kwam je daar in het pretpark tegen”,  

lacht de uitgewaaierde kaaskop.

Zestien jaar terug trok ze met haar  

toenmalige echtgenoot en kinderen  

naar Zweden, waar ze tot voor kort een 

toeristisch bedrijf runde. De rust, ruimte 

en kwaliteit van leven trokken haar naar 

het Scandinavische land. Maar Alkmaar 

bleef in haar zitten, wat ze rond 8 oktober 

altijd even extra voelt. ”Ik heb hier in 

Zweden wel eens op 8 oktober zuurkool 

klaargemaakt. Om op afstand mee te 

doen met de familie in Alkmaar. Maar dat 

was het toch ook niet helemaal. Stiekem 

zou ik die dag gewoon wel even over 

willen vliegen. Misschien komt dat er in 

de toekomst ook nog wel eens van.”

JeugdoptochtJeugdoptocht
Tot die tijd doet ze het met de dierbare 

herinneringen aan de 8 oktobers uit haar 

jeugd. Mijmert ze over lampionnen-

optochten, ballonnen oplaten, brandweer-

spelen, over die keer dat ze in de prijzen 

viel bij de jeugdoptocht, het opstellen 

voor de optochten op Nassauplein  

en Sportlaan. ”En natuurlijk het grote 

vuurwerk dat je vroeger ’s avonds ter 

afsluiting had.”

Ze heeft haar plekje gevonden in Zweden. 

Noemt haar zoon (20) en dochter (21) 

respectievelijk tachtig en vijftig procent 

Zweeds, maar zal de stad waar ze is 

geboren en getogen nooit kwijtraken.  

In huis doet een dienblad met daarop  

het Alkmaarse stadswapen dienst, in  

de boekenkast staat een lijvig boek  

over Alkmaar. ”En zo heb ik nog wel  

meer Alkmaarse spulletjes. Eén ding  

mis ik echt: oliebollen halen op de 

Alkmaarse kermis.”

Tekst  Harry de Jong  n  Foto's  Irene Warmer 8n10magazine  n  #03  n  2022  n 51
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Ook het succes van Schenkeveld Advocaten is begonnen in Alkmaar.

Al meer dan 110 jaar schrijven wij geschiedenis met praktisch  
en helder juridisch advies.

Ons ONTZETtend Alkmaarse advocatenkantoor staat voor korte  
lijnen en betaalbare specialistische kennis. 

‘Amsterdamse Zuidas-kwaliteit’ voor ondernemers, overheids-
instanties, maatschappelijke organisaties en particulieren.

Wij zijn u graag van dienst!

In Alkmaar begint de victorie!

w w w . s c h e n k e v e l d a d v o c a t e n . n l
paardenmarkt 1 . alkmaar . 072 5144666
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Cornelis Drebbel naar Hendrick Goltzius, Astronomie 
(uit de serie De zeven vrije kunsten), 1597, 164 x 128 mm, 
gravure, Amsterdam, Rijksmuseum, inv.nr. RP-P-BI-7181

Cornelis Drebbel (1572-1633)  

PRENTMAKER IN ALKMAAR
Drebbel staat bekend als vernuftig wetenschapper en uitvinder; 
minder bekend is dat hij ook als graveur heeft gewerkt. 
Hij leerde dat vak rond 1590 in Haarlem van niemand minder 
dan Hendrick Goltzius, een van de beroemdste Nederlandse 
kunstenaars van de zestiende eeuw.

In 1595 trouwde Drebbel met diens zus, 

Sophia Jansdochter, en vestigde zich 

opnieuw in Alkmaar. Ondertussen bleef 

hij actief als graveur - hij maakte onder 

andere een gedetailleerde plattegrond 

van de stad. In 1604 verhuisde het echt- 

paar naar Londen, waar Drebbel zich in 

dienst van het Engelse hof volledig richtte 

op de wetenschap.

In totaal zijn er 22 gravures van Drebbel 

bekend, met veelal allegorische, mytho-

logische en Bijbelse thematiek. De pren- 

ten laten zien dat hij een buitengewoon 

verdienstelijk graveur was. Bovendien 

bewijzen deze kunstwerken - die altijd in 

samenwerkingsverband ontstonden - dat 

Drebbel een breed professioneel netwerk 

had van vooraanstaande kunstenaars en 

denkers. 

In 2013 werd Drebbel verkozen tot 

‘Grootste Alkmaarder aller tijden’.  

Een tentoonstelling over zijn prentkunst, 

een onderbelicht aspect van zijn leven, 

heeft nog nooit plaatsgevonden. Die 

lacune vult Stedelijk Museum Alkmaar,  

in het 450ste geboortejaar van Drebbel, 

met de focustentoonstelling Cornelis 

Drebbel (1572-1633). Prentmaker in 

Alkmaar.

08.10.2022 - 15.01.2023

Cornelis Drebbel (1572-1633)

Prentmaker in Alkmaar

Geopend van di-zo 11-17 uur

Zaterdag 8 oktober: GRATIS TOEGANG!

Ter gelegenheid van 450 jaar 
Alkmaar Ontzet in 2023 heeft 
Stedelijk Museum Alkmaar 
kunstenaars opgeroepen om  
een kunstwerk voor te stellen 
met hun kijk op het thema 
‘vrijheid’. Een maand lang  
is de voor selectie te zien  
en kan iedereen meestemmen.

Kies jouw favoriete kunstwerk!

Met deze voucher kun je van 
1 t / m 30 oktober gratis naar het 
museum om te komen stemmen. 

VOuchEr

Knip uit en kom gratis naar het 
museum in oktober.

NiEuwE 
VrijhEidS-
bEEldEN
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AnneliesAnneliesAnneliesAnnelies

DIRECT MAIL
ONTZETtend opvallend

Met direct mail kom je binnen, geadresseerd op de deurmat!

Kijk op www.nicoud.nl/direct-mail

Nic. Oud   |   Newtonstraat 46   |   1704 SB Heerhugowaard   |   nicoud.nl   |   info@nicoud.nl   |   072 - 567 1000
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Trotse
 theaterdirecteur 

geeft Alkmaar kleur
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Wanneer je het Vrij Zijn Theater aan de Madame Curiestraat in 
Alkmaar binnenwandelt, kijk je je ogen uit. Zo’n kleurrijk theater 
midden op een bedrijventerrein, je verwacht het niet. Het is een 
verborgen pareltje in Alkmaar. Een pareltje dat eigenaar Anderson 
Farah overigens graag gevonden ziet worden: ”Inmiddels hebben 
we zelfs trouwe fans helemaal uit Duitsland die ons iedere 
productie komen bezoeken.”

Europese droom
Niet zo gek, aangezien Anderson een 

warme band heeft met Duitsland. In  

1994 vertrok hij als introverte en verlegen 

jongen van Brazilië naar Hamburg om 

daar een musicalopleiding te doen.  

”Met de zegen van mijn moeder”, vertelt 

de charismatische theaterdirecteur. ”Ze 

zei: ’Als je je droom wilt waarmaken, dan 

moet je naar Europa.’ Dat heb ik gedaan 

en ik heb er geen dag spijt van gehad. 

Mijn ouders hadden een succesvolle 

supermarktketen. Het was logisch dat ik 

ook daar zou gaan werken, maar ik wilde 

iets anders. Ik was een rustig kind met 

een rijke fantasie. Ik hield van tekenen, 

schilderen en van verhalen bedenken.  

In mijn hoofd dan, want ik was zeker 

geen kind dat tussen de schuifdeuren 

stond op te treden.”

Zijn vader vond het maar niks, maar zijn 

moeder zag wat haar zoon nodig had en 

stuurde hem naar Europa. Volgens 

Anderson: ”De beste beslissing ooit.” 

Duitse Goede Tijden, Slechte Tijden
Hij kon de opleiding in Amsterdam of in 

het Duitse Hamburg doen en ging in 

beide steden sfeer proeven. Uiteindelijk 

koos hij voor Hamburg. ”In Amsterdam 

voelde ik me zo fantastisch, de mensen, 

de sfeer, het uitgaansleven. Ik zou daar 

helemaal niks aan mijn opleiding doen”, 

lacht hij. ”Ik kreeg tijdens mijn studie 

een rol in de Duitse Goede Tijden, 

Slechte Tijden en toen ging het balletje 

rollen.”

Anderson speelde in meerdere produc-

ties en bij de Karl-May-Spiele in Bad 

Segeberg, een openluchttheater met 

8.000 zitplaatsen, speelde hij hoofd-

rollen, regisseerde de kleinere rollen en 

deed de choreografie. ”Dat was waar  

mijn hart lag. Niet alleen het zelf spelen, 

maar ook andere mensen helpen het 

beste in zichzelf naar boven te halen. 

Over een drempel te stappen en te 

shinen.”

Het bleek de drijfveer om in 2011 zijn 

eigen theater te stichten in Alkmaar,  

het Vrij Zijn Theater. Inmiddels staan er 

meer dan twintig theaterproducties 

achter zijn naam, veelal met kinderen en 

volwassenen die binnenkomen zonder 

ervaring. ”Iedereen is welkom. Je kunt 

acteur worden maar ook op het gebied 

van licht- en geluidstechniek, decors 

bouwen, kostuums maken, marketing-

strategieën bedenken en uitvoeren en 

grimeren, zoeken wij altijd talent.”

In iedereen zit talent 
Anderson is zelf het grootste voorbeeld 

van zijn motto: ’Altijd blijven leren en  

je grenzen verleggen.’ ”In het Vrij Zijn 

Theater geef ik je alle ruimte. De vrijheid 

om nieuwe dingen te leren. Ik geloof niet 

in uitspraken als ’Dat kan ik niet.’ Je kunt 

alles, maar je moet het wel proberen!  

Het blijft fantastisch om te zien hoe heel 

verlegen mensen op het podium soms 

totaal veranderen. Ik sta te janken bij 

premières, ik ben altijd zo verschrikkelijk 

trots.”

De 120 vrijwilligers, in de leeftijd van 

zeven tot zeventig jaar - ”Er zijn er die 

ouder zijn, maar boven de zeventig tellen 

we gewoon niet meer door” - zijn z’n 

’kindjes’. ”Ik hou van iedereen even veel 

en zou niet zonder ze kunnen, zij zijn  

de spil van dit theater.”

Vrijwilliger Ingrid komt net het theater 

binnen en vult nuchter aan: ”En zonder 

ons wordt het een bende. Ik ruim de hele 

dag alles achter zijn gat op.” Ze moeten 

er allebei smakelijk om lachen en 

Anderson beaamt volmondig wat ze zegt: 

”Ingrid en haar team houden het hier 

opgeruimd. Ik loop vaak met mijn hoofd 

in de wolken, zonder Ingrid verdwaal ik!”

Anderson vertelt het met een schittering 

in zijn ogen, het is duidelijk waar zijn ziel 

en zaligheid liggen. Naast theater maken 

en schrijven is ook schilderen één van 

zijn passies. ”Ik heb altijd geschilderd, 

het is voor mij een heerlijke manier om 

n
  IN

T
E

R
V

IE
W

Tekst  Marscha Bakker  n  Fotografie  Ed van de Pol



8n10magazine  n  #03  n  2022  n 57

emoties uit te drukken. Ik hou ontzettend 

veel van kleur, dat zie je terug in mijn 

schilderijen. Op mijn twaalfde had ik al 

mijn eerste expositie in een Braziliaanse 

galerie. Ik had ook kunstschilder kunnen 

worden, zeker, maar schilderen is een 

eenzaam beroep. Ik heb mensen om mij 

heen nodig, dat geeft me ontzettend veel 

energie.”

Schilderen op cruiseschepen
Zijn talent voor schilderen kan hij goed 

kwijt in een ander project: schilder-

cursussen geven en exposeren op 

cruiseschepen. Sinds 2002 werkt 

Anderson voor de Duitse cruiseschip-

maatschappij AIDA. Aan boord geeft hij 

lessen in acteren, schilderen en exposeert 

hij zijn kunstwerken. ”Voordat ik dit 

theater in Alkmaar begon, was ik soms 

acht keer per jaar aan boord op een van 

de twaalf schepen van de AIDA. Nu is  

dat nog zo’n vier keer per jaar. Ik ben  

naar Afrika geweest, Indonesië, Noord-  

en Zuid-Amerika, India en de Filipijnen. 

Ik vind het elke keer weer een heerlijk 

avontuur.”

Voor de liefde naar Alkmaar
Het was de liefde die hem twaalf jaar 

geleden naar Alkmaar bracht. ”Klaas 

(Middelbeek, red.) en ik zijn al vijftien 

jaar een heel goed stel. Hij is de zaken- 

man, ik het creatieve brein. Ik bedenk,  

hij maakt. We vullen elkaar heel goed aan. 

Door Klaas ben ik gaan houden van 

Alkmaar, deze stad heeft zoveel in zich.  

Ik was op slag verliefd, op de mensen,  

de mogelijkheden en de historie. Toen  

ik mijn eerste 8 October-viering mee-

maakte en de optocht zag met mensen  

in historische kostuums ging het in mijn 

hoofd meteen malen: wie waren die 

mensen, wat maakten ze mee. Ik wilde  

ze een stem geven en ben me gaan 

verdiepen in Alkmaar Ontzet. Ik heb vele 

boeken gelezen en zat urenlang in de 

bibliotheek. Het werd de inspiratiebron 

voor mijn allereerste theaterproductie 

met Vrij Zijn.”

In al zijn producties speelt Alkmaar een 

hoofdrol. Zo komen in de eerstvolgende 

voorstelling Sneeuwwitje zeven 

Alkmaarders, en dus geen dwergen, ten 

tonele,” lacht hij. Dat hij daarmee een 

belangrijke ambassadeur voor deze stad 

is, vindt hij een eer. ”Ik vertel mijn 

vrienden van over de hele wereld altijd 

om Alkmaar te komen bezoeken. Ik ben 

trots op deze stad.”

Victorientje, de film
Wat zijn Andersons wensen voor de 

toekomst? ”Ik wil dat iedereen dit theater 

kent, ik hoor nog te vaak: Vrij Zijn 

Theater? Nooit van gehoord. Kom een 

keer naar een voorstelling, je zult versteld 

staan! Maar mijn grootste wens is de 

kleur in nog meer mensen vinden. In 

ieder mens! En mijn droom? Een film 

maken over Victorientje.”
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Wij staan ONTZETtend graag voor u klaar  
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Waar kunnen Alkmaarders jou van kennen?

”Ik denk door mijn opvallende verschijning. Ik woon nu een paar 

jaar op het Verdronkenoord in de binnenstad van het mooie en 

gezellige Alkmaar. Ik zit meestal op de bank in de kamer en kijk 

naar buiten. Ik vind het heerlijk om naar mensen te kijken. Als  

ik de stad in ga heb ik altijd wel bekijks. Soms vragen mensen  

of ze met mij op de foto mogen en dan krijg ik vragen als 

’Waarom loop je in dameskleding?’, of ’Waarom draag je 

lippenstift, nagellak en pumps?’. Mijn antwoord is kort en 

duidelijk: ’Ik heet Lisa en ga als vrouwelijke man door het leven’.”

Wat is jouw mooiste 8 October-herinnering?

”Ik ben geboren in Rotterdam. Mijn vader was kunstenaar en we 

woonden in een omgebouwd schip, dat ook als atelier diende. 

Op mijn zestiende verhuisden we met het gezin naar Alkmaar. 

De boot lag aan het afgesneden Kanaalvak. Dat was het eerste 

moment dat ik Alkmaar leerde kennen. De kermis, maar ook het 

8 October-feest, heel gezellig. Na vijf jaar in Alkmaar te hebben 

gewoond kocht ik zelf een boot en voer naar Amsterdam. Het 

duurde niet lang voor ik weer terug naar Rotterdam verhuisde. 

Daar leerde ik mijn vrouw kennen en samen kregen we drie 

zonen. Begin jaren negentig keerde ik met mijn gezin terug naar 

Alkmaar. Tot mijn pensioen werkte ik op een rondvaartboot op  

de Amsterdamse grachten.”

Ben je trots om Alkmaarder te zijn?

”Zeker. De mensen hier zijn vriendelijk. Natuurlijk worden  

er weleens grapjes gemaakt over mijn uiterlijk, maar ik voel  

me geluksvogel dat ik als mezelf door het leven mag gaan.  

Een paar jaar geleden zijn mijn vrouw Louise en ik gescheiden, 

maar we zien of spreken elkaar bijna elke dag. Voor de kinderen 

was het uiteraard even wennen, maar het onderlinge contact  

is gelukkig prima. Ik veranderde mijn voornaam in Lisa.  

Lisa Jumelet. Een naam om trots op te zijn.”

Het thema van de 8 October-viering is Kleurrijk. 

Hoe geef jij kleur aan Alkmaar? 

”Mijn woonkamer bestaat uit verschillende kleuren. Ook als ik 

naar buiten ga, draag ik fleurige kleding. Vooral op 8 oktober.  

Ik ben een man in vrouwenkleren. Ik val op vrouwen en ben heel 

gelukkig in Alkmaar. Alkmaar is echt mijn stad.”

De Alckmaerder
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Ze waren lange tijd vast onderdeel  

van het Alkmaarse straatbeeld:  

de dames Vlaanderen. De excen- 

trieke zussen Tonny en Sophie 

fleurden de binnenstad op met 

hun pastelkleurige mantelpakjes 

en karakteristieke hoedjes. 

En menig Alkmaarder verscheen 

voor de lens van dit fotografenduo. 

We graven in het verleden van dit 

flamboyante koppel.

Dames Vlaanderen 
fleurden Alkmaarse 
straatbeeld op
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Wie in het Regionaal Archief Alkmaar op 

’Vlaanderen’ zoekt krijgt 1573 resultaten  

in de beeldbank. Toeval? Het is slechts 

een gedeelte van de grote bulk portretten 

die in de jaren 1940, 1950 en 1960 uit hun 

fotografiestudio rolde. Tonny (1901-1993) 

was de fotograaf van het stel, Sophie 

(1905-1995) assisteerde en deed het 

huishouden. Samen woonden ze boven 

hun eigen fotoatelier aan de Oudegracht. 

Paplepel
Het fotograferen werd de dames met de 

paplepel ingegoten. Een familietraditie. 

Grootvader Pieter (1840-1878) startte in 

1867 aan het Verdronkenoord zijn eigen 

fotoatelier. Zijn zoon Leonard opende in 

1902 eveneens een eigen fotostudio in 

Alkmaar. Na wat omzwervingen landde 

hij in 1934 aan de Oudegracht 289. Het 

pand waar zijn dochters, Tonny en 

Sophie, de zaak voortzetten en tot aan 

hun dood ook blijven wonen.
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Photoshop van vervlogen tijden
De zussen hielpen als kind al mee in de zaak. Als vader ziek 

wordt, nemen ze het bedrijf in 1939 officieel over. Op twaalfjarige 

leeftijd al leerde Tonny zich het retoucheren van glasnegatieven 

aan. Ze bleek daar een groot talent voor te hebben. Met ragfijn 

potlood bewerkte ze de negatieven om zo pukkeltjes, rimpels  

en ongewenste schaduwen te doen verdwijnen. Photoshop van 

vervlogen tijden, zou je kunnen zeggen. Deze techniek bleef ze 

toepassen, zelfs toen de fotowereld overging van glasnegatieven 

op celluloid negatieven. Een fotografe van de oude stempel,  

want ook werkte ze met een studiocamera die nog van grootvader 

Pieter was. En gingen zij en haar zus op pad met ouderwetse  

- en niet te tillen - veldcamera’s. 

Militairen-kiekjes
De oorlogsjaren waren geen magere jaren voor de dames 

Vlaanderen. Sterker nog, het was misschien wel hun meest 

lucratieve periode. Voor de toen verplichte persoonsbewijzen  

had iedereen een pasfoto nodig en veel klanten lieten een foto 

maken om op te sturen naar familieleden die in Duitsland aan  

het werk waren. 

Ook Duitse soldaten kwamen voor de lens, wellicht om een kiekje 

naar het thuisfront te sturen. Zo tref je in het fotoarchief diverse 

militairen in vol ornaat aan.

Te artistiek voor de stad
Zo secuur als Tonny en Sophie hun portretten maakten - kijk-

richting, compositie, decor en gezichtsuitdrukking, alles werd 

geregisseerd - zo zorgvuldig waren de dames ook bezig met hoe 

zij zelf werden vastgelegd. Ze liepen altijd voornaam gekleed en 

goed ’gemutst’ hun voordeur uit. We lezen in een publicatie van 

Stedelijk Museum Alkmaar dat ze hun eigen kleding maakten en 

elkaars kapsel verzorgden. Ze vielen zelfs eens in de prijzen bij 

een schoonheidswedstrijd. En naar eigen zeggen gebruikten ze 

als eersten in Alkmaar make-up. Tonny wilde zelfs revuester 

worden. Hun eigenzinnige karakter en uitdossing was volgens  

de zussen een reden dat ze nooit aan de man zijn geraakt.  

”We waren te artistiek voor deze stad en zeker voor de jongens”, 

schijnt de oudste zus wel eens geroepen te hebben. Toch was  

het Alkmaar waar ze bleven tot hun dood, ze verlieten de stad 

nauwelijks en bezochten nooit het buitenland.

De dames Vlaanderen in de Alkmaarse binnenstad

”We waren 
te artistiek 

voor deze stad 
en zeker voor 
de jongens”



No-nonsensecoaching met een vrolijk tintje
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John en Jane Doe
Duizenden mensen werden door de dames op de gevoelige plaat 

vastgelegd. In het eigen fotoarchief wist Tonny tussen de meer 

dan twintigduizend negatieven vlekkeloos de juiste portretten  

bij de juiste mensen terug te vinden. Maar omdat dit nergens 

werd vastgelegd, zijn de afdrukken nu vaak John en Jane Does. 

Heel soms lukt het om namen te verbinden aan de portretten.  

Zo werden er wel eens foto’s in de Alkmaarsche Courant 

afgedrukt met de hoop op herkenning bij lezers. Met succes. 

Meerdere geportretteerden werden herkend en dat leverde  

mooie herinneringen en verhalen op. Van de Hongaarse familie 

Steinprinz uit Ursem bijvoorbeeld. In de jaren vijftig kwamen veel 

Hongaren, op de vlucht voor de Russen, in Nederland terecht. 

Mevrouw Steinprinz gaf hier pianoles. De foto in de krant werd 

door meerdere pianoleerlingen herkend. En zo werd weer een 

Vlaanderen-familieportret uit de anonimiteit gehaald. 

Gek op hoedjes
Veel van de hoedjes van de dames Vlaanderen zijn bewaard 

gebleven en liggen nu in het depot van Stedelijk Museum 

Alkmaar. Speciaal voor dit magazine mochten we een paar  

fraaie exemplaren voor even tevoorschijn halen. Prachtig  

zijn ze, aan de kapstok. We zien de dames er zo mee over  

de Langestraat flaneren.

Nieuwsgierig
Als je nu langs hun voormalige woonhuis aan de 

Oudegracht 239 fietst, zie je op de eerste verdieping  

- waar het woongedeelte van de dames was - nog 

spionnetjes hangen. Zo konden Tonny en Sophie 

waarschijnlijk altijd volgen wat er op straat gebeurde.

Bron: 

Stedelijk Museum Alkmaar - Dames Vlaanderen, het exentieke fotografenduo uit Alkmaar
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De Hongaarse familie Steinprinz
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Hij was niet betrokken bij het proces voor de 
keuze van een nieuwe vestigingsplaats. Maar  
de Zweedse directeur Per Frithiofson is wát blij 
met de uitkomst: een nieuwe Europese school  
in Alkmaar, vlakbij station Noord. En vindt het 
prachtig om zijn steentje bij te vragen aan de 
ontwikkeling en opbouw ervan, ’from scratch on’. 
”Alkmaar heeft ons in allerlei opzichten duidelijk 
gemaakt de school graag binnen haar stads-
grenzen te hebben. Met haar voorzieningen, 
schaalgrootte en bereikbaarheid is de stad een 
ideale vestigingsplaats. Ik kijk ernaar uit om niet 
alleen een plek in Alkmaar te hebben, maar om 
als school ook echt onderdeel van de Alkmaarse 
samenleving te zijn.”

Al zal het nog even duren voordat het daadwerkelijk zover is.  

Op z’n vroegst komend jaar kan worden begonnen met de bouw 

van een nieuw schoolgebouw op de hoek van de Zeswielen, 

tussen de Hertog Aalbrechtweg en de Hoornse Vaart. Tegen- 

over de vmbo-school met die voor Alkmaar zo historische naam: 

het Van der Meij College. Vóór die tijd is het voor Frithiofson zaak  

de plannen verder uit te werken, in samenwerking met het 

ministerie van Onderwijs, de gemeente Alkmaar en natuurlijk  

zijn eigen werkgever: de Europese Board of Governors. 

Met de verhuizing naar de kaasstad komt voor de Europese 

school straks een einde aan een lange periode in Bergen. 

”Schooljaar ’23-’24 is het zestigste jaar in Bergen”, weet 

Frithiofson. De internationale school was in eerste instantie 

bedoeld om onderwijs te bieden aan de kinderen van mede- 
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Alle talen van de wereld in de kaasstad

Europese school 
viert straks ook

‘the eighth of October’
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werkers van de Europese onderzoekslocatie in Petten. Ook het 

’kroost’ van personeel van het Europees Medicijn Agentschap  

in Amsterdam behoort tegenwoordig nadrukkelijk tot de doel- 

groep. ”In de praktijk hebben we veel leerlingen van expats,  

maar iedereen die internationaal onderwijs wil volgen, kan hier 

terecht.”

Vijftig nationaliteiten

Alkmaar haalt met de Europese school een bijzonder inter-

nationaal gezelschap binnen. De leerlingpopulatie - de school 

omvat basis- én voortgezet onderwijs - omvat vijftig tot zestig 

nationaliteiten, schat de schooldirecteur in. ”Alle landen van  

de Europese Unie zijn vertegenwoordigd; we hebben docenten  

uit heel Europa. En dan nog een heleboel leerlingen van over  

heel de wereld. Onder hen ook veel Nederlandse kinderen; van 

ouders die kiezen voor een school die goed staat aangeschreven. 

Met ons diploma kun je op alle universiteiten in Europa terecht. 

We hebben leerlingen die hier, als ze hun diploma halen, veertien 

jaar lang rond hebben gelopen. Dan moeten ze het naar de zin 

hebben gehad, anders waren ze wel vertrokken”, zegt Frithiofson 

met een lach.

Het internationale karakter, het Europese lesprogramma; het  

zijn zaken die de school uniek maken. ”De meeste van onze 

leerlingen gaan verder studeren aan een universiteit. All over  

the world. Onze studenten bouwen zodoende als vanzelf een 

internationaal netwerk op, simpelweg door hun vrienden te 

kennen.”

Investering

Of het binnenhalen van de Europese school voor het Alkmaarse 

gemeentebestuur iets van een prestigezaak was? Frithiofson wil 

het zo zeker niet zien. ”Ik zou zeggen, het is een mooie inves-

tering voor de toekomst. Zoals de school dat ook is voor de 

leerlingen. Het is een goede school met een uitstekende repu- 

tatie.” Een school ook, die de Zweedse directeur maar wat graag 

wil verankeren in de Alkmaarse cultuur en samenleving. ”Je wilt 

tenslotte echt deel uitmaken van het milieu, de gemeenschap, 

waarin je je begeeft. Niet op een eiland leven. Natuurlijk, we  

zijn een specifieke onderwijsinstelling, maar zullen nadrukkelijk 

verbinding zoeken met de stad en de regio.”
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Artist impressions uit het bidboek van de Gemeente Alkmaar
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Dat begint dit schooljaar al. Door na te gaan bij welke Alkmaarse 

(onderwijs)initiatieven en evenementen de Europese school 

vanuit de huidige locatie in Bergen al kan aansluiten, voor-

sorterend op de nabije toekomst. ”Ik kijk nadrukkelijk om me 

heen of ik activiteiten en voorstellen voorbij zie komen die  

passen binnen ons lesprogramma. Die we een plek kunnen  

geven in ons curriculum. Evenementen waar we als school aan 

mee kunnen doen, scholen waarmee we op bepaalde gebieden 

wellicht kunnen samenwerken. Ik hoop dat andere scholen in dat 

opzicht ook aan ons denken. Wie weet wat voor mogelijkheden 

we elkaar kunnen bieden. Voor ons is het ook de manier om echt 

een plek te krijgen in het Alkmaarse milieu.”

En wat vinden zij ervan?
Leerlingen Hugo Bastien (l) en Thijs Otto (r) 

vinden het een goede zaak dat de Europese 

school van Bergen naar Alkmaar verhuist. 

”Alleen al omdat Alkmaar makkelijker te 

bereizen is”, vertelt Hugo, die dagelijks van- 

uit Amsterdam naar school komt. Waar Hugo 

van Franse komaf is, is Thijs een Hollandse 

kaaskop die wél in de buurt van de Europese 

school woont. In Schoorl, waar zijn ouders 

neerstreken na lange tijd in Mozambique te 

hebben gewoond en gewerkt. ”Voor mij zou 

Alkmaar dus wat verder weg zijn, maar ik 

denk wel dat het een leuke stad is voor 

scholieren. Een stad met veel scholen, veel 

faciliteiten en heel veel te doen.”

’The old city’

Frithiofson gaat dagelijks op de fiets naar zijn werk. ”Alleen als  

het écht heel slecht weer is, pak ik de auto.” Als de school straks 

op de nieuwe stek staat, hoeft hij veel minder ver te trappen.  

De Zweed woont immers sinds een jaar in Alkmaar. ”Op vijf 

minuutjes lopen van ’the old city’, de binnenstad. Prachtige stad, 

met tal van schitterende, liefdevolle plekjes. Heerlijk om doorheen 

te dwalen.”

Als nieuwbakken inwoner maakte hij al snel 8 oktober mee.  

”Dus ik weet al een beetje wat het is. Ik heb het voorbij zien 

komen.” Ook de aanleiding van de Ontzetviering is hem al min  

of meer bekend, al is die volgens de schooldirecteur iets groter 

dan de historie in werkelijkheid leert. ”Jullie hebben de Span-

jaarden het land uitgejaagd toch…? Oh, nog niet het land uit, 

maar wel als eerste stad de aanzet daartoe gegeven?  

Well, you did a good job.”

Straks in de kaasstad, krijgt de Europese school direct te maken  

met de Ontzetviering. ”Inderdaad, waarbij we ook wel weer  

een wat bijzondere positie hebben. Want de kinderen mogen  

dan in Alkmaar op school gaan, ze komen uit de wijde omgeving 

vandaan. Ouders zullen niet direct iets hebben met de viering, 

zullen ook helemaal geen vrije dag hebben. Voor het thuisfront 

van de jongste leerlingen kan een eventuele vrije dag dus niet  

zo handig zijn. Al zullen leerlingen zelf, docenten én ook de 

directeur ongetwijfeld blij zijn met zo’n extra vrije dag”, grijnst 

Frithiofson.

Kilo’s kaas naar Zweden

Hoe dan ook, 8 oktober krijgt ’without a doubt’ een specifieke 

markering op de jaarkalender van de school. ”Vanzelfsprekend. 

Hoe precies, dat weet ik nu nog niet. Je kunt het natuurlijk ook op 

andere manieren invullen: door op die dag met de leerlingen juist 

een project te doen over de stad waarin hun school staat. Over de 

historie van de stad.”

Of misschien wel over de lekkernij waarom Alkmaar bekendstaat. 

”Echte kaas”, weet Frithiofson. ”Heerlijk! Iedere keer weer als  

ik in vakanties familie in Zweden bezoek, moet ik kilo’s mee-

nemen.”
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Waar eerst op bedrijventerrein Oudorp de drukpersen 
voor de krant draaiden, is nu De Drukkerij gevestigd: 
een culturele broedplaats met ook creatieve startups. 
Eén daarvan is STRAAT!, onderkomen van dé urban 
sport skateboarden, met de daarbij horende Urban 
Culture. De Urban wát, vraag je je misschien af?
 

Davy Akkerman is één van de initiatiefnemers en eigenaar van het indoor 

skatepark STRAAT!. Een initiatief dat tot stand kwam met een groepje 

veertigplus-skaters die plezier beleefden aan het samen skaten en de 

cultuur die hier steevast mee verbonden is. Vanuit deze fun factor 

werden er onder andere festivals georganiseerd en clinics gegeven en  

is stichting STRAAT! opgericht. Naast Davy bestaat de stichting uit 

voorzitter Tibor Klüppel, penningmeester Marc van Aken en secretaris 

Paul Nijman. 
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Skatepark in voormalige drukkerij
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”Het doel is om de straatcultuur en de straatsporten in en om 

Alkmaar te promoten”, vertelt Davy enthousiast. Met passie praat 

hij over de open cultuur, de community, het samenwerken en  

de mogelijkheden tot zelfexpressie van hun bezoekers. ”Dat  

komt natuurlijk tot uiting bij het skateboarden, maar ook bij  

het maken van graffiti, dance moves, street art of bijvoorbeeld  

freerunning. Het leek ons fantastisch om dit vanuit een basisplek 

te organiseren.” En zo werd het idee van een indoor skatepark 

geboren.

Sloophout met spijkers

Zich bewust van de kosten die het ambitieuze project met zich 

zou meebrengen, zette de groep een crowdfundingsactie op. Ook 

werd er een skatetoernooi georganiseerd om geld in te zamelen. 

Na een lange aanloopperiode stonden de lichten op groen om 

met de bouw te starten. Al snel kwamen de eerste praktische 

uitdagingen om de hoek kijken. ”Om van een kale ruimte  

met stelconplaten een skatepark te maken, moest er wel wat 

gebeuren”, legt Davy uit. ”Er moest een andere vloer in, maar 

beton of asfalt kregen we financieel niet voor elkaar. Uiteindelijk 

hebben we een partij hout van een veiling en uit een sloopbedrijf 

op de kop kunnen tikken. Het sloophout was vochtig en zat vol 

spijkers, maar dat weerhield de vrijwillige bouwers er niet van om 

er een mooie vloer van te maken.” Zo is stukje bij beetje en met 

hulp van vrijwilligers, vrienden en familie het park tot stand 

gekomen en kon STRAAT! begin dit jaar haar deuren openen.

Postbode met atelier

Zelf is Davy ook een handige creatieveling. Hij deed de Kunst-

academie en had tweeënhalf jaar een eigen atelier aan de 

Gedempte Nieuwesloot, wat hij combineerde met een baan  

als postbode. Nu werkt hij, naast zijn werk in het skatepark,  

al 21 jaar als docent op een vmbo-school in Hoorn. ”Dat is  

mooi werk”, vervolgt Davy. ”Maar door de focus op lesgeven 

raakte ik wel mijn oorsprong en passie kwijt. Dat heb ik nu  

door STRAAT! weer helemaal teruggevonden.”

En die passie geeft hij door aan zijn kinderen. Davy: ”Mijn 

dochter van negentien is ook skateboarder en organiseert 

evenementen bij STRAAT!. Onder meer specifiek gericht op 

meisjes en queer-personen. En mijn veertienjarige zoon doet 

niets anders dan skateboarden. Het is echt een family business.”

STRAAT! is een ontmoetingsplek geworden voor jong en oud. 

Davy vertelt dat dat vooral veel jongeren zijn, maar ook veertig- 

en vijftigjarigen die houden van de skateboardsport, rolschaatsen, 

inlineskaten of bijvoorbeeld steppen. En naast het sporten is er 

ook de gezelligheid van een kampvuurtje. Davy: ”De skate-

community uit Oudorp en Daalmeer hebben ook bij STRAAT!  

hun plek gevonden en met name de skateboarders uit Oudorp 

zijn nauw betrokken geweest bij het bouwen. Je kunt zeggen dat 

zonder hen het skatepark, zoals het er nu uitziet, hier niet had 

gestaan.”

Naast het skatepark, dat als aanjager werkt voor de urban culture, 

is STRAAT! een plek waar veel meer kan. Er treden ook DJ’s en 

bandjes op die iets met straatcultuur hebben, zoals surfmuziek, 

skatepunk of Drum & Bass. En recht naast het skatepark is  

Munki Motion Parkour gevestigd waar je kunt freerunnen.  

”Je kunt De Drukkerij, waar we hier zitten, echt zien als een 

culturele broedplaats”, zegt Davy. ”Want ook Koel 310, Karavaan,  

de Stadsfabriek, FabLab, de Kaasfabriek, een indoor beach-

volleybalhal en de Stadskantine zijn er gevestigd. Al die 

creatievelingen bijeen, dat versterkt elkaar.”

”Het doel is om 
de straatcultuur en 

de straatsporten 
in en om Alkmaar 

te promoten”
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Graffitikunstenaars in de dop

Samen met onder andere graffitikunstenaar Gerben Hermanus 

decoreerde Davy de muren van het skatepark voor dancefeesten. 

Volgens Davy zijn street art en graffiti onlosmakelijk met de skate- 

cultuur verbonden. Het plan is er dan ook om graffiti-clinics te 

gaan geven, waarin jongeren op een veilige manier met deze 

kunstvorm bezig kunnen zijn.

”Dat kleurrijke vind je hier niet alleen op de muren, maar ook  

in onze brede toegankelijkheid. We zijn een plek voor jongeren  

die soms niet aansluiten bij de ’rest’.  Als je kijkt naar het 

preventieakkoord van de gemeente Alkmaar, dan levert het park 

een mooie bijdrage aan een veilige en sociale ontmoetingsplek. 

Een plek waar iedereen zich thuis kan voelen, ongeacht achter-

grond. Het biedt jongeren een plek om elkaar te ontmoeten, 

samen te zijn en zichzelf te ontwikkelen. Op deze manier geeft 

STRAAT! kleur aan Alkmaar”, aldus Davy.

          Een blik naar de toekomst

                 STRAAT! heeft een huurcontract van tien jaar kunnen 

                   afstemmen. En dat is best lang, meestal zijn skate- 

                  parken tijdelijk ergens gevestigd. Als Davy mag 

                 dromen, is het park dan uitgegroeid tot een begrip in 

                 Alkmaar en omstreken. ”Ondanks het feit dat het geen 

                groot park is, zijn er nog tal van mogelijkheden om te 

                verkennen. Je kunt bij ons de basis van het skate-

               boarden leren, we werken aan een stabiel lesrooster 

             en willen meer optredens van bandjes programmeren. 

          En dat alles doen we vooral op een ontspannen manier.”

                                        Ondanks dat hij ’pas’ op zijn tweede in 

                                  Alkmaar kwam wonen, voelt Davy zich een 

                              echte Alkmaarder en dus viert hij ook Alkmaar 

                                 Ontzet. Dat doet hij graag op het skatepark  

                              op de Kanaalkade. Hierin ziet hij ook zeker  

een rol weggelegd voor STRAAT!.
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Ron Koppies - Directeur opvoedcafé Kop-Zorg

Wat is jouw mooiste 8 October-herinnering en wanneer was dat?

”Al sinds ik twintig ben, spreken we met vrienden af bij Café 

Bruintje aan het Ritsevoort en bekijken we de optocht. Om 

daarna lekker te proosten met elkaar tot in de late uurtjes. 

Vroeger zakten we dan later op de avond af naar het Gulden 

Vlies, waar het water van de beslagen ramen droop en iedereen 

volledig los ging met feesten en dansen. Echt memorabel,  

daar hebben we het ieder jaar weer met elkaar over als we -  

nog steeds om twee uur ’s middags - verzamelen om de  

optocht te kijken en te proosten.”

Wat herinner je je nog uit je kindertijd van de 8 October-viering?

”Als kind was ik op 8 oktober de hele dag in de stad te vinden.  

’s Morgens de Kinderoptocht en ’s middags keken we met mijn 

ouders op de Kennemerstraatweg naar de Grote Middagoptocht. 

Ik herinner me nog een jaar dat ik samen met mijn broer verkleed 

in een boerenkiel meeliep met de Kinderoptocht. Prachtig was 

dat. Ook toen we zelf kinderen kregen, was de Kinderoptocht 

vaste prik, die traditie geven we dus gewoon door. Toen ik vijftien 

jaar geleden het opvoedcafé opende, deden we met een hele 

groep kinderen aan de optocht mee als Pippi Langkous. Leuk  

was dat.”

Wat betekent het voor jou om Alkmaarder te zijn?

”Alkmaar is gewoon mijn stad. Ik heb een aantal jaren in 

Amsterdam gestudeerd, maar was iedere dag blij als ik weer  

naar huis terugkeerde. Alkmaar is een prachtige en bruisende 

stad, waar ik bijzonder trots op ben.”

Het thema van de 8 October-viering is Kleurrijk. 

Hoe geef jij kleur aan Alkmaar?

”Misschien wel met alle dingen die ik doe. Zoals Kop-Zorg.  

We werken nu vanuit vijf verschillende plekken in de binnenstad 

met zestig mensen die allemaal dol zijn op hun werk en op 

Alkmaar. Eerlijk gezegd voelt het soms nog steeds als een uit  

de hand gelopen hobby. Een hobby die voor mij de binnenstad 

nog meer kleur geeft.

Daarnaast ben ik sinds drie jaar ook eigenaar van Stadsstrand  

De Kade. Een heerlijke ontmoetingsplek voor alle Alkmaarders 

waar je je echt even op vakantie in eigen stad waant. Als 

Kop-Zorg werken we nauw samen met De Kade, zo kunnen 

jongeren er werkervaring op doen. Ook hiermee geven we  

een beetje extra kleur aan Alkmaar.”

Waar kunnen we jou vinden op 8 oktober?

”Haha, om twee uur bij Café Bruintje natuurlijk!”
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Een mooier 
en schoner 
Alkmaar
Stadsgenoot Mena Leila Kiliani is 
fervent Oriëntaals buikdanseres  
in haar eigen dansgroep Kismet 
Bellydance. Maar bovenal zet  
deze Alkmaarse zich in voor de 
Sustainable Development Goals 
(Global Goals).

In het kort zijn de Global Goals (of SDG’s) zeventien doelen om 

van de wereld een betere plek te maken, geformuleerd door de 

Verenigde Naties en met als ijkdatum het jaar 2030. Deze doelen 

zijn een mondiaal kompas voor uitdagingen op het gebied van 

armoede, onderwijs en de klimaatcrisis. SDG Nederland is het 

netwerk van iedereen die in ons land aan de doelen wil bijdragen, 

waarin weer diverse lokale netwerken zijn gevormd. Als project-

manager reist Mena Leila door heel het land om lokale SDG-acties 

te verbinden.

In Alkmaar richtte ze de Innovatieraad Alkmaar op, die de lokale 

SDG’s najaagt. Tientallen stadsgenoten zetten zich vrijwillig in 

om van Alkmaar een duurzame, schone, eerlijke en inclusieve 

stad te maken. Zij is de gedreven coördinator van deze club.

Vol passie vertelt Mena Leila haar verhaal: ”We kunnen het niet 

maken om de wereld, ons land of onze stad zo achter te laten 

voor onze kinderen. Het is twee voor twaalf, maar het is nog niet 

te laat. We moeten het wel met zijn allen doen!”
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Betere wereld

Als kind al was Mena Leila zeer betrokken bij het milieu en kon ze 

niet tegen onrecht. ”Eigenlijk is dat altijd zo gebleven maar ik had 

er nog niet mijn werk van gemaakt.”

Net voor de pandemie besloot ze te stoppen met haar dans-

carrière en op zoek te gaan naar een andere passie. Ze ’ontsprong 

dus net de dans’ toen de culturele sector op een laag pitje stond. 

”Ik las over de SDG’s en besloot me als vrijwilliger aan te sluiten 

voor het organiseren van TEDxAlkmaar. Naast mijn passie voor 

dansen kwam er een nieuwe passie bij: de wereld, en dan met 

name mijn stad, een betere, mooiere, veiligere en schonere plek 

maken!”

Sindsdien is Mena Leila bijna dagelijks bezig met het coördineren 

en stimuleren van de vele goede initiatieven die er in Alkmaar 

inmiddels zijn op het gebied van deze VN-doelstellingen. Ze 

noemt een paar voorbeelden van mooie lokale initiatieven.

Zwerfafval 

”Nanda van den Ham is oprichter van El Kombi SUP. Tijdens 

haar suplessen ziet zij met lede ogen aan hoeveel zwerfafval er 

elke dag in het water drijft. Nu organiseert ze speciale suptochten 

waarbij afval uit het water wordt gehaald. Een groot succes en 

ontzettend goed voor de bewustwording. Ook na elke Koningsdag 

ruimt Nanda met een groep vrijwilligers de Alkmaarse grachten 

op. Naast bergen afval genereert ze daarmee ook veel positieve 

aandacht. Dat is ook belangrijk: deel je verhaal en steeds meer 

mensen willen meedoen.” 

Koffieprut voor de moestuin

Als ander mooi lokaal voorbeeld noemt Mena Leila de Upcycle 

Bicycle. Met deze elektrische bakfiets halen jongeren en mensen 

met een afstand tot de arbeidsmarkt koffieprut en andere waarde- 

volle groene grondstoffen op bij Alkmaarse restaurants en 

ondernemingen. Hiermee levert het afval van ondernemers  

een bijdrage aan de Alkmaarse circulaire doelen tegen verspilling 

van grondstoffen. ”Dit is ook zo’n gaaf project! Het groene afval 

wordt met de fiets naar moestuinen en de Pluktuin van Geesje 

gebracht en daar gebruikt als compost. Bij de Pluktuin komt 

binnenkort een oesterzwammenkwekerij en de compost wordt 

gebruikt om de zwammen op te kweken. We willen op 8 oktober 

de eerste ’Alkmaarse vega oesterzwammen bitterbal’ eten, die 

vanaf dan verkrijgbaar is bij de Alkmaarse horeca.” 

Ook dit initiatief combineert heel mooi een aantal verschillende 

doelstellingen. ”Naast de klimaatdoelstellingen worden ook 

mensen geholpen om uit hun isolement te komen. Door op  

de fiets langs de horecazaken te gaan, krijgen ze veel contact  

en positieve feedback. Ze worden zelfs door mensen op straat 

geprezen om hun goede werk, geweldig!”

Is Mena Leila thuis ook de hele dag afval aan het scheiden en 

veganistisch bezig? ”Omdat ik al die kennis heb, ben ik me 

natuurlijk wel heel erg bewust van wat beter kan, thuis en in mijn 

omgeving. Het is een bril waar je doorheen kijkt, je ziet kansen.  

Ik doe mijn best om niet te veel spullen te kopen, ik koop kleding 

als het kan tweedehands, eet biologisch en vegetarisch en pak zo 

vaak mogelijk de fiets. Maar mijn cappuccino drink ik gewoon 

met opgeklopt melkschuim hoor, ik kan niet aan havermelk 

wennen”, sluit ze af met een knipoog.

”Deel je verhaal en steeds 
meer mensen willen meedoen”
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Tel 072 - 511 25 25
info@deregtadvocatuur.nl
www.deregtadvocatuur.nl

Kennemerstraatweg 107
1814 GE Alkmaar

Kleurrijk? Prima! 

wij houden het dit jaar 

weer op rood.
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